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Tid och plats  19 september 2023, kl. 18:00 - 22:15, ajournering kl. 19:13 - 19:30 och 
20:55 - 21:05, i Humlesalen, Kulturhuset Möblen, Tierp 

Paragrafer § 108 - § 138 

Bevis om anslag Anslaget sätts upp: 2023-09-25  Anslaget tas ner: 2023-10-16 

Protokollets förvaringsplats  Kommunhusets arkiv, Centralgatan 7, Tierp 

Utses att justera Kenneth Karlsson, Börje Wennberg 

Beslutande    
 
 

Ledamöter Sara Sjödal (C) §§ 108-124, 126-138 
Yaqub Ahmed (C) 
Lotta Carlberg (C) 
Erik Kolm (C) 
Björn Hellstedt (C) 
Anna Ahlin (C) 
Filip Håkansson (C) 
Lars Lindgren (C) 
Emma Lokander (M) 
Daniel Blomstedt (M), ordförande 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M) 
Jessica Tindre Falk (M) 
Kenneth Karlsson (M) 
Carola Fredén (M) 
Elin Åkerlund (KD) 
Peter Zoné (KD), 1:e vice ordförande 
Sara Nordfors (L) 
 
 
 
 
 
 
 

Viktoria Söderling (S) 
Jonas Nyberg (S) 
Marie-Louise Rindå (S) 
Benny Larsson (S) 
Linda Friberg (S) 
Robin Falk (S) 
Matilda Svahn (S) 
Bengt-Olov Eriksson (S), 2:e vice 
ordförande  
Lars-Olof Färnström (S) 
Börje Wennberg (S) 
Margaretha Magnusson (S) 
Gunnar Jansson (S) 
Alexander Karlsson (V) §§ 108-121 
Agnetha Andersson (V) 
Lisbeth Piatos (V) 
Joakim Larsson (SD) 
Klas Jakobsson (SD) 
Maj-Louise Ljungmark (SD) 
Lars-Ola Sandström (SD) 
Simon Brännström (SD) 
Patrik Johansson (SD) 
Bengt Asplund (SD) 
Jan Jansson (SD) 
Mio Tastas Viktorsson (TList) 
Elmer Pollack (TList) 
Jenny Lundström (MP) 

 

Beslutande ersättare Bo Larsson (C) § 125 
Peter Hansson (M) 

Oskar Nilsson (S) 
Linus Sevefjord Törnkvist (S) 
Andrea Nyberg (S) 
Ulf Andersson (S) 
Emmanuel Nzisabira (V) §§ 122-138 
Per Karlsson (SD) 

Underskrifter 
 Sekreterare 
    Evelina Håkansson 

 
 Ordförande 
 
    Daniel Blomstedt 

 
 Justerande 
 
    Kenneth Karlsson                       Börje Wennberg 
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Övriga närvarande  
 
 

Ersättare Bo Larsson (C) §§ 108-124, 126-138 
Mats Wikander (C) 
Regina Birkehorn (M) §§ 108-127 
Sven Lokander (M) 
Tomas Lindberg (KD) 
Anne-Louise Palmqvist (L) §§ 108-121 
Kristoffer Nordfors (L) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Katarina Larsson (S) 
Per Sangert (S) 
Simon Henriksson (S) 
Inger Andersson (S) 
Emmanuel Nzisabira (V) §§ 108-121 
Tony Eilertsen (SD) 
Per-Olof Flood (TList) 
Anders Hällbom (MP) 

Tjänstemän och övriga Evelina Håkansson, sekreterare  
Helena Carlsson, kommundirektör 
Maria Wirström, administratör 
Torbjörn Hägerström, tekniker 
Albin Helander, tekniker  
Dag Tingsgård, revisorernas ordförande §§ 108-115 
Karl-Gunnar Marklund, revisor §§ 108-115 
Malin Sjöberg Högrell (L), sjukhusstyrelsens ordförande, region Uppsala §§ 108-
111 
Björn-Owe Björk (KD), vårdstyrelsens ordförande, region Uppsala §§ 108-111 
Niklas Hjelm-Smith, politisk sekreterare, Liberalerna, region Uppsala §§ 108-111 
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Innehållsförteckning  
 
Paragraf Rubrik Dnr  
 

 
 Upprop   
 
 Val av justerare samt tillkännagivande 

av tid och plats för justering av 
protokollet - Den 25 september kl. 
15:00 i rådrummet, kommunhuset 

  

 
§ 108 Godkännande av föredragningslistan KS/2023:30  
 
§ 109 Allmänhetens frågestund KS/2023:31  
 
§ 110 Region Uppsala informerar om 

framtidens äldrevård i Norduppland 
  

 
§ 111 Redovisning av kommuninvånarnas 

postlåda 
KS/2023:39, 
KS/2023:487, 
KS/2023:552, 
KS/2023:519 

 

 
§ 112 Aktuellt från revisionen KS/2023:38  
 
§ 113 Anmälan av motioner KS/2023:32, 

KS/2023:759 
 

 
§ 114 Anmälan av interpellationer KS/2023:33, 

KS/2023:579, 
KS/2023:661 

 

 
§ 115 Riktlinje för dispenser gällande 

grundavgift inom renhållning 
KS/2023:521  

 
§ 116 Ekonomiska åtgärder baserat på 

prognos per tertial 1 
KS/2023:536  

 
§ 117 Återrapportering av 

kommunfullmäktiges uppdrag till 
kommunstyrelsen 

KS/2023:535  

 
§ 118 Uppdragsbeskrivning för kommunalråd, 

oppositionsråd och gruppledare 
KS/2022:599  
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§ 119 Reviderade taxor på kommunens bad KS/2023:607  
 
§ 120 Reviderade taxor bibliotek och 

lärcentrum 
KS/2023:612  

 
§ 121 Reviderade taxor kulturskolan KS/2023:611  
 
§ 122 Kultur- och fritidsprogram för Tierps 

kommun 
KS/2023:577, 
KS/2007:440, 
KS/2015:696, 
KS/2015:697 

 

 
§ 123 Redovisning av ej besvarade motioner KS/2023:37  
 
§ 124 Sammanträdesdagar för 

kommunfullmäktige år 2024 
KS/2023:669  

 
§ 125 Försäljning av mark, del av Mehede 

2:102 i Mehedeby 
EDP 2023-
1622 

 

 
§ 126 Införande av e-förslag i Tierps kommun KS/2023:598  
 
§ 127 Val av nämndemän KS/2023:143  
 
§ 128 Revidering av datum i val av 

representant till stiftelsen Eric 
Sahlström Institutet 

KS/2023:385  

 
§ 129 Godkännande av entledigande och val KS/2023:385  
 
§ 130 Inkomna beslut och skrivelser KS/2023:68, 

KS/2023:1, 
KS/2023:385, 
KS/2023:286 

 

 
§ 131 Svar på motion - Inga fler räknade 

minuter!, Viktoria Söderling (S) 
KS/2021:395  

 
§ 132 Svar på motion - Se över villkoren 

beträffande lokalhyror för 
föreningslivet, Börje Wennberg (S) 

KS/2023:160  

 
§ 133 Svar på motion - Starta de kommunala 

råden, Margareta Magnusson (S), 
Christina Holmström (S), Linus 
Sevefjord (S), Matilda Svahn (S), 
Viktoria Söderling (S) 

KS/2023:530, 
KS/2023:87, 
KS/2022:435 
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§ 134 Svar på motion - Solkarta till nytta för 
hela kommunen, Jenny Lundström 
(MP) 

KS/2023:313  

 
§ 135 Svar på motion - Narkotikahundar i 

skolan, Simon Brännström (SD) 
KS/2023:238  

 
§ 136 Svar på motion - Säkerställ att Tierps 

kommuns ekonomiska intressen tas till 
vara vid exploatering på privatägd 
mark!, Matilda Svahn (S) 

KS/2023:265  

 
§ 137 Svar på motion - Säkra och trygga 

skolvägar i Tierps kommun, Jenny 
Lundström (MP) 

KS/2023:233  

 
§ 138 Svar på interpellationer KS/2023:33, 

KS/2023:579, 
KS/2023:661 
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§ 108 
Dnr KS/2023:30  

Godkännande av föredragningslistan 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna föredragningslistan med revideringen att ärende 10 och 35 
stryks då inga frågor har lämnats in.  
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§ 109 
Dnr KS/2023:31  

Allmänhetens frågestund 
 
Vid varje kommunfullmäktigesammanträde har allmänheten möjlighet att ställa 
frågor direkt till politikerna. Frågestunden pågår i 30 minuter och alla som vill 
är välkomna att ställa frågor om kommunens verksamheter.  
 
Syftet med allmänhetens frågestund är att skapa en dialog mellan allmänheten 
och de folkvalda politikerna. Genom detta ges kommunmedborgarna möjlighet 
att påverka och väcka opinion. Allmänhetens frågestund ger även 
kommunmedborgarna möjligheten att bättre ta tillvara sina demokratiska 
rättigheter.  
 
Under sammanträdet ställdes frågor om Tierps kommuns vision. Frågorna 
besvarades av kommunstyrelsens ordförande, Sara Sjödal (C).  
 
Du kan lyssna på allmänhetens frågestund på Tierps kommuns hemsida, 
www.tierp.se. 
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§ 110 
Dnr   

Region Uppsala informerar om framtidens äldrevård i 
Norduppland 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Sjukhusstyrelsens ordförande, Malin Sjöberg Högrell (L), och 
vårdstyrelsens ordförande, Björn-Owe Björk (KD), informerar 
kommunfullmäktige om framtidens äldrevård i Norduppland. Följande 
ämnen presenteras:  

- ansvarsfördelning region och kommun 
- större behov av vård för äldre 
- reformering av svensk sjukvård 
- ingångar till vården idag med fokus på våra äldre och satsningar som 

görs idag  
- äldremottagningar för årsrika 75+ 
- förändrade arbetssätt = förändrad vårdkonsumtion 
- genomförda satsningar samt kommande 2024-2026 i 

Tierp/Älvkarleby. 
 
Kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare har möjlighet att ställa frågor. 
 
Yttrande  
Börje Wennberg (S), Viktoria Söderling (S), Lars-Göran Birkehorn Karlsen 
(M), Mio Tastas Viktorsson (TList), Margaretha Magnusson (S) och Simon 
Brännström (SD) yttrar sig.  
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§ 111 
Dnr KS/2023:39, KS/2023:487, KS/2023:552, KS/2023:519  

Redovisning av kommuninvånarnas postlåda 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna redovisningen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Förslag inkomna till den digitala postlådan på kommunens hemsida och 
förslag som lämnats i Demokratierp-brevlådorna på kommunens bibliotek 
hanteras av verksamheterna och det är en tjänsteperson som svarar på 
förslagen. Förslagen och svaren redovisas i kommunfullmäktige. 
 
Följande förslag och svar redovisas: 
Dnr KS/2023:487 - Postlådan - Gång- och cykelväg mellan Skärplinge-
Försäter samt Försäter-Lövstabruk 
Förslag: Att man bygger en gång- och cykelväg mellan Skärplinge-Försäter 
samt Försäter-Lövstabruk. 
Svar: Väg 76 är statlig vilket innebär att det är Trafikverket som har 
väghållaransvaret och inte kommunen. 
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§ 112 
Dnr KS/2023:38  

Aktuellt från revisionen 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att informationen är mottagen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Revisorernas ordförande, Dag Tingsgård, redogör för aktuell information från 
revisionen. Information ges bland annat om två genomförda granskningar, 
granskning av näringslivsverksamheten samt granskning av 
myndighetsutövning inom bygglov och miljö- och hälsoskydd. 
 
Kommunen har fem revisorer varav tre representerar oppositionen. Enligt 
12 kap. 1 § kommunallag (KL 2017:725) är revisionens uppgift att årligen 
granska all verksamhet som bedrivs inom nämndernas eller 
fullmäktigeberedningarnas verksamhetsområden. Revisorerna prövar om 
verksamheten sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt, om räkenskaperna är rättvisande och om den interna 
kontrollen som görs inom nämnderna är tillräcklig. Revisorerna ska också 
bedöma om resultaten i den delårsrapport som enligt 11 kap. 16 § (KL) ska 
behandlas av fullmäktige och årsredovisningen är förenliga med de mål 
fullmäktige beslutat. I sin granskning biträds revisorerna av sakkunniga som 
ska ha den insikt och erfarenhet av kommunal verksamhet som behövs för 
att kunna fullgöra uppdraget. 
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§ 113 
Dnr KS/2023:32, KS/2023:759  

Anmälan av motioner 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande motion har lämnats in:  

- Sätt krav på regionen om ett fungerande Upptåg!, Mio Tastas 
Viktorsson (TList) och Elmer Pollak (TList), dnr. KS/2023:759 
 

Beslutsunderlag 
• Inlämnad motion 

 
Beslutet skickas till  

• Kommunstyrelsen  
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§ 114 
Dnr KS/2023:33, KS/2023:579, KS/2023:661  

Anmälan av interpellationer 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att de inlämnade interpellationerna får framställas. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande interpellationer har lämnats in: 

- Den stängda geriatriken, Viktoria Söderling (S), dnr. KS/2023:579 
- Tillitsbaserad styrning och politiskt ansvar, Viktoria Söderling (S), 

dnr. KS/2023:661 
 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut 
• Inlämnade interpellationer 
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§ 115 
Dnr KS/2023:521  

Riktlinje för dispenser gällande grundavgift inom renhållning 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta Riktlinje för dispensärenden rörande grundavgifter för renhållning, 
samt  
 
att riktlinjen gäller från och med den 1 oktober 2023.  
 
Sammanfattning av ärendet 
I den av kommunfullmäktige antagna kommunala taxan för renhållning 
2023 återfinns de delar av kommunala renhållningen som omfattas av 
avgifter. I taxan för renhållning finns det delar som är i behov av ett 
förtydligande. Detta främst i frågor som kräver information eller beslut i 
sådana ärenden där till exempel rättsfall styr rätten till dispens. Det finns 
även behov av förtydligande i vissa frågor där kommunen som ytterst 
ansvarig utövare av ärenden för renhållning ser möjlighet till undantag för 
renhållning för att motivera ett beslut så väl positivt som negativt och att 
eventuellt även likställighetsprincipen inte ifrågasätts.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Riktlinjen bedöms inte ha några negativa effekter rörande 
barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Vid beslutande om dispens där det anses skäligt kommer detta att innebära 
ett bortfall av avgifter där detta har lagts på kunden. En grundavgift kostar 
för närvarande 1386 kr. År där inga nya avgifter har lagts på kunder har 
detta handlat om cirka 5 ärenden. År där detta lagts på faktura för nya 
kunder kan det handla om cirka 20 – 30 ärenden.   
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 171/2023 
• Beslut utskottet samhällsbyggnad § 80/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Riktlinje för dispensärenden rörande grundavgifter för renhållning 
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Beslutet skickas till  
• Chef Miljö- och hälsoskyddsenheten 
• Enhetschef Kvalitet och strategisk utveckling  
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§ 116 
Dnr KS/2023:536  

Ekonomiska åtgärder baserat på prognos per tertial 1 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att sänka resultatkravet till 0,6 % för år 2023, 
 
att godkänna att Medborgarservice får gå med ett underskott om 2,5 mnkr,  
 
att godkänna att exploateringsverksamheten får gå med ett underskott om 
7,5 mnkr, 
 
att godkänna att Individ- och Familjeomsorgen får gå med ett underskott 7,4 
mnkr, samt  
 
att betrakta verksamheterna under Utbildningsverksamheten som en 
ekonomisk enhet samt att godkänna att utbildningsverksamheten i sin helhet 
får gå med ett underskott om 7,5 mnkr. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt fastställd rutin i Riktlinjen för ekonomisk styrning ska varje 
verksamhet som redovisar en negativ prognos analysera verksamheten och 
ta fram förslag på åtgärder. Detta ska sedan beredas i respektive utskott och 
sedan ska kommunstyrelsen alternativt kommunfullmäktige fatta beslut om 
eventuella åtgärder eller annan finansiering av underskottet.  
 
Arbetet med effektiviseringsåtgärder påbörjades redan under budgetarbetet 
för år 2023 och en avrapportering av arbetet gjordes under hösten 2022. Det 
arbetet har nu fortsatt under 2023 på grund av de två senaste prognoserna, 
per mars och per april, som pekar på ett resultat på cirka +4,9 mnkr det vill 
säga drygt 22 mnkr sämre än budget. Utifrån de särskilda uppdragen i 
budgeten 6.1.j och 6.1.k, mål för god ekonomisk hushållning samt beslut 
fattat av kommunstyrelsen har verksamheterna identifierat möjliga åtgärder 
för att minimera budgetavvikelsen i år och förbättra utsikterna inför budget 
2024. Verksamheterna har utöver de redovisade åtgärderna i detta ärende 
även identifierat ytterligare områden som kan genomföras under 2024 vilket 
kommer att redovisas i samband med budgetprocessen för år 2024-2026. 
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Beslutsmotivering 
För att uppnå en budget i balans bör verksamheterna fortsätta arbeta för att 
uppnå budget i balans och enligt rutinen redovisa och inhämta förslag till 
åtgärder vid respektive utskott. Kommer det fram ytterligare åtgärder som 
ger besparingar både 2023 och/eller 2024 så ska de genomföras omgående 
om de inte kräver politiska beslut. Över tid behöver kommunen ha ett 
resultatkrav på 2-3 % för att egenfinansiera investeringarna, men enstaka år 
är det möjligt att sänka resultatkravet för att uppnå en budget i balans. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barn och unga påverkas inte direkt av beslutet men skulle beslut om att göra 
drastiska åtgärder för att komma till rätta med underskotten inom 
Grundskola Gymnasiet och Individ - och familjeomsorgen fattas så är risken 
överhängande att barn med behov av extra stöd drabbas.  
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till arbetet med följande mål: 

- 16.2 Kommunens verksamheter ska vara effektiva, transparanta och 
rättssäkra.  

 
Beslutet bidrar till arbetet med följande särskilda uppdrag: 

- 6.1.j Intensifierat effektiviseringsarbete inom hela 
kommunkoncernen för att resurserna ska räcka till mer, generera 
kvalitetshöjningar samt öka organisationens robusthet såväl 
ekonomiskt som organisatoriskt.  

- 6.1.k Effektiviseringsuppdrag 2023: Översyn av möjliga 
samordningsvinster, effektiviseringar och åtgärder inom kommunen 
som helhet. Åtgärder genomförs löpande och de delar som kräver 
politiskt beslut lyfts upp under 2023 för att säkerställa tillräcklig 
effekt 2024, total kostnadsreduktion ska generera en miniminivå som 
medför att resultatnivån för kommunen om 1% kan hållas 2024 

 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
De planerade och/eller genomförda åtgärderna bidrar till en förbättrad 
prognos med 4 633 tkr. Åtgärderna ger också ett bättre utgångsläge att möta 
kommande ekonomiska utmaningar. Ytterligare reduceringar av kostnader 
kan uppnås med anledning av de beslut som togs vid senaste KS 2023-05-23 
gällande vakanshållning av tjänster, restriktivitet vid inköp av varor, tjänster 
och utbildningar, det är dock svårt att uppskatta i vilken omfattning då de 
planerade åtgärderna kan påverka förutsättningarna att till exempel 
vakanshålla tjänster om dessa redan inte är tillsatta sedan tidigare. 
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Förslaget att sänka resultatkravet till 0.6% innebär ett resultat om 9 094 tkr 
för att uppnå budget 2023.  Det sänkta resultatkravet kommer inte ha någon 
större påverkan på kommunen ekonomi eftersom investeringsnivån 2022 är 
relativt låg så ingen upplåning kommer att behövas göras under året. 
Eventuellt kommer inte soliditetsmålet att uppnås. 
 
Yttrande 
Viktoria Söderling (S), Sara Sjödal (C), Mio Tastas Viktorsson (TList) och 
Jonas Nyberg (S) yttrar sig. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 173/2023 
• Bilaga Planerade och genomförda åtgärder för 

kostnadseffektiviseringar 2023-2024.  
• Tertialrapport april 2023 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Ekonomichef 
• Verksamhetschefer  
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§ 117 
Dnr KS/2023:535  

Återrapportering av kommunfullmäktiges uppdrag till 
kommunstyrelsen 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna rapporteringen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen (2017:725) 6 kap. 4 - 5 §§ ska nämnderna redovisa  
till fullmäktige hur de har fullgjort sådana uppdrag som fullmäktige har  
lämnat till dem med stöd av 5 kap. 2 och 4 §§. 
 
Verkställande av kommunfullmäktiges beslut återrapporteras till fullmäktige 
två gånger om året. I rapporteringen redovisas samtliga uppdrag som är 
pågående, ej ännu verkställda samt sedan senaste rapporteringen, slutförda.  
 

  

Följande uppdrag till kommunstyrelsen är pågående eller ej ännu 
verkställda: 
Beslutsdatum Uppdrag Återrapportering  

2019-12-12 
§ 150 
 
2020-11-03 
§ 98 
 
2021-11-10 
§ 138 
 
2022-05-24 
§ 133 (KS) 

KS 2019:908 
Grundskolans organisation. Se 
över grundskolans organisation 
och lokalutnyttjande i syfte att 
organisationen följer lagen och 
att våra lokaler nyttjas på ett 
optimalt sätt, att inga större 
förändringar i grundskolans 
organisation görs förrän 
utredningen överlämnats till och 
hanterats i kommunstyrelse och 
fullmäktige.  

Ärendet har varit 
pausat under den 
tillfälliga fullmäktige-
beredningens arbete 
med översyn av 
skollokaler i centrala 
Tierp. 
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2021-04-07 
§ 39 

KS 2020:991 
Återkomma till 
kommunfullmäktige med förslag 
till ändrade ägardirektiv 
avseende avkastningskravet. 

Pågående. 

2021-06-08 
§ 75 

KS 2019:763  
Genomföra en årlig 
demokratidag för unga. 

Pågående. 
Delrapport gjordes till 
kommunstyrelsen 
2022-06-21, § 139. 

2021-06-08 
§ 75 

KS 2019:763  
Utreda möjligheten att införa en 
demokratitrappa för elever i 
grundskolan. 

Pågående. 
Delrapport gjordes till 
kommunstyrelsen 
2022-06-21, § 139. 

2021-06-08 
§ 75 

KS 2019:763  
Utreda möjligheten att införa e-
förslag för alla medborgare i 
Tierps kommun. 

Pågående. 
 
Demokratiberedningen 
behandlar utredningen 
30 augusti innan den 
går vidare till 
fullmäktige. 

2022-09-20 
§ 78 

2022:301 
Utreda möjligheten till en högre 
ersättning för hemsändning i 
syfte att lika ersättning ska utgå 
från samtliga kommuner i länet. 

I avvaktan på region 
Uppsalas beslut om 
inriktning för 
hemsändningsbidrag 
är arbetet pausat. 
 

2022-12-13 
§ 155 

2022:599 
Återremitterat ärende – Uppdrag 
att återkomma med förslag på 
Reglemente Uppdrags-
beskrivning kommunalråd, 
oppositionsråd och gruppledare 
utifrån yrkandena i 
kommunstyrelsen. 

Kommer upp för 
beslut september 2023 
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Barnrättskonsekvenser 

Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Yttrande 
Jonas Nyberg (S) och Sara Sjödal (C) yttrar sig.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 174/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 

 
Beslutet skickas till 

• Kommundirektör 
• Sekretariatet 

  

2022-09-20 
§86 

2021:391 
Återremitterat ärende – 
med motiveringen att ärendet 
behöver ytterligare beredning då 
tidplan kopplad till de 
ekonomiska konsekvenserna för 
Tierps kommun behöver 
specificeras i det fall att 
alternativet med 
fastighetsöverflytt/genomförande 
av tidigare beslut avses 
genomföras.   

Rapport beräknas vara 
klar efter sommaren 
2023. 

 

Följande uppdrag till kommunstyrelsen är sedan senaste 
återrapporteringen den 28 februari 2023, slutförda: 
 
Beslutsdatum Uppdrag Återrapportering  

2021-06-08 
§ 75 

KS 2019:763  
Inrätta en digital ungdomspanel 
för unga upp till 18 år 

Klart. 
”Ung i Tierp” - en app 
som bland annat 
innehåller en 
ungdomspanel 
lanserades under första 
halvåret 2023.  
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§ 118 
Dnr KS/2022:599  

Uppdragsbeskrivning för kommunalråd, oppositionsråd och 
gruppledare 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att inte upprätta nytt reglemente, samt   
 
att anse återremissen besvarad.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Tidigare av kommunfullmäktige beslutat Reglemente - 
Uppdragsbeskrivning kommunalråd, oppositionsråd och gruppledare var 
tidsatt att gälla till och med 2022-12-31. Reviderat förslag till reglemente 
återremitterades från kommunfullmäktige 2022-12-13 enligt följande: 
 
att ärendet, inklusive lagda yrkanden, återremitteras för att i dialog med 
gruppledarna vidare utreda finanskommunalrådets, oppositionsrådets och 
gruppledarnas roller och funktioner.  
 
Kommunstyrelsens ordförande, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Tidigare reglemente upphörde gälla 2022-12-31. Det aktuella området inom 
ärendet har således stått utan reglemente under fem månader. Utifrån min 
kännedom har inget under den tiden dykt upp som föranleder önskemål om 
återupprättat reglemente för resterande del av mandatperioden. I 
diskussioner med samtliga gruppledare i kommunfullmäktige har det 
framkommit enighet i att inget parti anser sig sakna det gamla reglementet 
eller ser behov av att upprätta ett nytt. Därav föreslås kommunfullmäktige ej 
upprätta något nytt reglemente samt att återremissen anses besvarad. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Yttrande 
Viktoria Söderling (S) och Mio Tastas Viktorsson (TList) yttrar sig.  
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Beslutsunderlag  
• Beslut kommunstyrelsen § 175/2023 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott § 48/2023 
• Förslag till beslut – Besvarande av återremiss – Reglemente - 

Uppdragsbeskrivning kommunalråd, oppositionsråd och gruppledare 
• Beslut kommunfullmäktige § 155/2022 
• Uppdragsbeskrivning för kommunalråd, oppositionsråd och 

gruppledare  
• Revideringar i Uppdragsbeskrivning för finanskommunalråd, 

oppositionsråd och gruppledare 
 
Beslutet skickas till  

• Chef kvalitet och strategisk utveckling  
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§ 119 
Dnr KS/2023:607  

Reviderade taxor på kommunens bad 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta höjda avgifter vid de kommunala baden från och med 1 januari 
2024, samt  
 
att anta höjda avgifter för simskola för privatpersoner från och med 1 
januari 2024. 
 
Reservationer 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S), Linda Friberg (S), Robin Falk (S), Matilda Svahn (S), Bengt-
Olov Eriksson (S), Lars-Olof Färnström (S), Börje Wennberg (S), 
Margareta Magnusson (S), Gunnar Jansson (S), Oskar Nilsson (S), Linus 
Sevefjord Törnkvist (S), Andrea Nyberg (S) och Ulf Andersson (S) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/. 
 
Alexander Karlsson (V), Agnetha Andersson (V) och Lisbeth Piatos (V) 
reserverar sig till förmån för Viktoria Söderlings (S) yrkande.  
 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande /bilaga/. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Beslutet innebär att taxor och avgifter för inträde samt periodkort på 
Aspenbadet, Vendelbadet och Björkängsbadet höjs med 10% vilket medför 
en ökning på 5 respektive 10 kr för dagsentré för barn och vuxen samt ca 
30-200 kr ökning på rabattkort och säsongsbiljetter.  
 
Simskoleavgifter för privatpersoner höjs med 100% från 375 kr för barn till 
750 kr per barn folkbokförda i Tierps kommun. Avgiften för barn från andra 
kommuner höjs från 650 kr till 1300 kr.  
 
För vuxna höjs avgiften från 695 kr till 1300 kr. 
 
Med barn avses personer mellan 7-19 år. Barn under 7 år går in gratis. 
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Beslutsmotivering 
I enlighet med budgetdirektivet har taxor för samtliga enheter inom Kultur 
och fritid setts över. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet bedöms ha begränsad påverkan på barn och unga då höjningen av 
inträdesavgifter är förhållandevis liten. Höjningen av simskolavgifterna 
bedöms inte ha stor påverkan då den nya avgiften är fortsatt låg samt att 
simskola även bedrivs i skolan och på så vis kommer alla barn till del 
kostnadsfritt. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till följande uppdrag i Plan för Tierps kommuns ekonomi 
och verksamhet 2023-2025: 
 
Beslutet bidrar till uppdrag 6.4.c Översyn och effektivisering av 
lokaluthyrning, hyror och avgifter inom Kultur och fritidsverksamheten. 
 
Beslutet kan bidra till en negativ påverkan på fattigdom samt hälsa och 
välbefinnande för alla då möjligheten att delta i verksamheten minskar av 
ekonomiska skäl.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Höjningen kan innebära en ökad intäkt för kommunen men kan även 
innebära färre besökare vilket då påverkar intäkterna negativt. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande  
Viktoria Söderling (S) yrkar att genomgående enbart höja med 50% av 
föreslagen höjning. 
 
Jenny Lundström (MP) yrkar i första hand att återremittera ärendet med 
motivering att en taxehöjning för då det gäller simskola är mycket 
kontraproduktiv då målgruppen för simskolan är de som inte har nått 
simkunnighet i skolan. Det handlar om en relativt liten grupp människor där 
det finns starka motiv för att säkra simkunnighet då bristande simkunnighet, 
hos såväl barn som vuxna har påtagliga konsekvenser för barn, eftersom 
deras frihet att delta i aktiviteter invid och i vatten begränsas. Det är också 
tveksamt om höjningen kommer ha någon ekonomisk effekt, då den 
föreslagna taxan innebär en fördubbling och därmed risk för minskat antal 
besökande till baden. Taxan bör därför endast höjas med max 10 % (vilket 
ungefär är i nivå med inflationen) och ärendet, inklusive 
Barnrättskonsekvenser och Ekonomiska konsekvenser bör skrivas om 
utifrån detta. 
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Jenny Lundström (MP) yrkar i andra hand att begränsa avgiftshöjning på 
såväl de kommunala baden som simskola för privatpersoner till 10 %. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar avslag på ärendet i sin helhet.  
 
Bifall 
Lotta Carlberg (C) och Simon Brännström (SD) yrkar bifall till liggande 
förslag.  
 
Alexander Karlsson (V) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) yrkande.  
 
Avslag 
Lotta Carlberg (C) och Simon Brännström (SD) yrkar avslag till Viktoria 
Söderlings (S) yrkande.   
 
Lotta Carlberg (C) yrkar avslag till Jenny Lundströms (MP) yrkande.   
 
Yttrande   
Sara Nordfors (L) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 1 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras enligt Jenny Lundströms (MP) yrkande och finner att ärendet 
ska avgöras idag.  
 
Jenny Lundström (MP) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 1 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill att ärendet avgörs idag röstar ja 
 Den som vill återremittera ärendet röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska 
avgöras idag (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 28 röster 
Nej – 3 röster 
Avstår – 18 röster 
 
  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-09-19 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

26 
 

Beslutsgång 2 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag, Viktoria Söderlings (S) 
yrkande, Mio Tastas Viktorssons (TList) yrkande och Jenny Lundströms 
(MP) andrahandsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
liggande förslag. 
 
Viktoria Söderling (S) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 2a 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar ja 
 Den som bifalla Jenny Lundströms (MP) andrahandsyrkande röstar 

nej 
 
Omröstning verkställs (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 19 röster 
Nej – 3 röster 
Avstår – 27 röster 
 
Beslutsgång omröstning 2b 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
 Den som bifalla Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar nej 

 
Omröstning verkställs (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 19 röster 
Avstår – 3 röster 
 
Beslutsgång omröstning 2c 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
 Den som bifalla Mio Tastas Viktorssons (TList) avslagsyrkande 

röstar nej 
 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar enligt liggande 
förslag (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
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Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 18 röster 
Avstår – 4 röster 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 191/2023 
• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 55/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bilaga 1 Taxor och avgifter kommunala bad 
• Hållbarhetsanalys Nya taxor för kommunala bad 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritids verksamhetschef 
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§ 120 
Dnr KS/2023:612  

Reviderade taxor bibliotek och lärcentrum 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta reviderade avgifter för biblioteken i Tierps kommun från och med 1 
januari 2024, samt 
 
att anta reviderade avgifter för lärcentrum i Tierps kommun från och med 1 
januari 2024. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Beslutet innebär att taxor och avgifter för kommunens bibliotek revideras 
enligt nedan. Tidigare avgift anges inom parentes. Avgiften för tentamen 
vid Lärcentrum lämnas oförändrad men då efterfrågan finns att kunna skriva 
tentamen på helg införs en ny avgift för tentamen på helg. 
 
Förseningsavgifter (gäller ej minderåriga låntagare samt barnmedier) 
Böcker, tidskrifter  3 kr/dag (1 kr/dag), maxbelopp 100 kr (50 kr) 
DVD/TV-spel multimedia 10 kr/dag, maxbelopp 200 kr (0 kr) 
Fjärrlån  10 kr/dag (1 kr/dag), maxbelopp 900 kr (50 kr) 
 
Avgifter 
Förkommet lånekort vuxna 20 kr (10 kr) barn 0 kr (0 kr) 
Fjärrlåneavg. vid ankomst 20 kr (10 kr) 
Pappkasse  5 kr 
 
 
Ersättning för förkomna eller förstörda medier  
Skönlitteratur vuxna 300 kr (200 kr) 
Facklitteratur vuxna 400 kr (300 kr) 
 
Skönlitteratur barn 200 kr (100 kr) 
Facklitteratur barn 300 kr (100 kr) 
 
DVD/Multimedia 500 kr (300 kr) 
Tidskrifter barn/vuxna 100 kr (50 kr) 
Fjärrlån 900 kr (Idag faktureras den summa som 

utlånande bibliotek fakturerar. Förslaget innebär 
en fast avgift.) 
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Fakturerade böcker/media tillhör alltid biblioteket och inte betalande 
låntagare. 
 
Utskrifter 
5 kronor per sida (A4) (3 kr) 
7 kronor per sida (A3) (5 kr) 
 
Scanning utförd av personal 
Sida 1-9  ingen kostnad (0 kr) 
Över 9 sidor  50 kr per börjad kvarts timme (ny tillämpning) 
 
Lärcentrum 
Tentamenskrivning för folkbokförd i Tierps kommun 0 kr (0 kr) 
Tentamenskrivning för ej folkbokförd i Tierps kommun 600 kr (600 kr) 
Tentamenskrivning Helg för ej folkbokförd i Tierps kommun 1200 kr (ny) 
Tentamenskrivning Helg för folkbokförd i Tierps kommun 600 kr (ny) 
 
Beslutsmotivering 
I enlighet med budgetdirektivet har taxor för samtliga enheter inom Kultur 
och fritid setts över. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barn och unga påverkas inte av beslutet. 
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till följande uppdrag i Plan för Tierps kommuns ekonomi 
och verksamhet 2023-2025: 
 
Beslutet bidrar till uppdrag 6.4.c Översyn och effektivisering av 
lokaluthyrning, hyror och avgifter inom Kultur och fritidsverksamheten. 
 
Beslutet kan bidra till en negativ påverkan på privatekonomin för dem som 
får förseningsavgifter på biblioteket. Med avgifterna kan de ekonomiska 
medlen för inköp på biblioteket användas mer ändamålsenligt.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Höjningen kan innebära en ökad intäkt för kommunen om ca 60 tkr. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 192/2023 
• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 53/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bilaga 1 Taxor och avgifter bibliotek och lärcentrum 
• Hållbarhetsanalys Nya taxor för bibliotek och Lärcentrum 
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Beslutet skickas till 
• Kultur och fritids verksamhetschef 
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§ 121 
Dnr KS/2023:611  

Reviderade taxor kulturskolan 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta höjda avgifter för kulturskolans kurser från och med 1 januari 2024. 
 
Reservationer  
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S), Linda Friberg (S), Robin Falk (S), Matilda Svahn (S), Bengt-
Olov Eriksson (S), Lars-Olof Färnström (S), Börje Wennberg (S), 
Margareta Magnusson (S), Gunnar Jansson (S), Oskar Nilsson (S), Linus 
Sevefjord Törnkvist (S), Andrea Nyberg (S) och Ulf Andersson (S) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/. 
 
Alexander Karlsson (V), Agnetha Andersson (V) och Lisbeth Piatos (V) 
reserverar sig till förmån för Viktoria Söderlings (S) yrkande och eget 
ändringsyrkande.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande /bilaga/.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Beslutet innebär att terminstaxor för deltagare i kulturskolans kurser höjs 
enligt nedan. Tidigare avgift anges inom parentes. 
 
Ämneskurs dans, musik, teater, musikal, bild och form 500 kr (300 kr) 
Ensemble för deltagare som går ämneskurs i musik 100 kr (0 kr) 
Ensemble, starta grupp, musikteori 500 kr (300 kr) 
Satsa Mera (utökad lektionstid) 750 kr (450 kr) 
Instrumenthyra 300 kr (275 kr) 
Ämneskurs dans, musik, teater, musikal, bild och form vuxen (från 26 år) 
2000 kr (1100 kr) 
Ämneskurs dans, musik, teater, musikal, bild och form från annan kommun 
2000 kr (1100 kr) 
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Rabatter 
Syskonrabatt: 
Syskon nr 1 betalar full avgift. Från syskon nr 2 erhålls 30% (25%) rabatt 
till dess maxavgiften är nådd. Gäller för syskon med samma 
folkbokföringsadress. 
 
Familjerabatt: 
Maxtaxa: 1750 kr/termin (1250 kr/termin) 
 
*Förklarande text 
• När elevens målsman har godkänt den lektionstid som erbjuds påbörjas 

undervisningen varpå betalningsskyldigheten träder i kraft. 
• En elev får delta i två ämneskurser samt ensemble samtidigt. Om platser 

finns lediga vid terminsstart kan en elev delta i fler än 2 kurser. 
• Vuxna från 26 år kan erbjudas plats om det inte finns kö till aktuell 

ämneskurs (omfattas ej av maxtaxan). 
• Elev från annan kommun kan erbjudas plats om det inte finns kö till 

aktuell ämneskurs (omfattas ej av maxtaxan). 
• Lektionstid för instrument är minst 20 min per vecka och för 

gruppkurser minst 40 minuter per vecka.  
• Undervisningen på kulturskolan följer grundskolans läsårstider. 
 
Beslutsmotivering 
I enlighet med budgetdirektivet har taxor för samtliga enheter inom Kultur 
och fritid setts över. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Barn kan påverkas då möjligheten att delta för hushåll med svag ekonomi 
påverkas negativt av höjningen.  
 
Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar till följande uppdrag i Plan för Tierps kommuns ekonomi 
och verksamhet 2023-2025: 
 
Beslutet bidrar till uppdrag 6.4.c Översyn och effektivisering av 
lokaluthyrning, hyror och avgifter inom Kultur och fritidsverksamheten. 
 
Beslutet kan bidra till en negativ påverkan fattigdom, hälsa och 
välbefinnande och utbildning för alla då möjligheten att delta i 
verksamheten minskar av ekonomiska skäl.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Höjningen kan innebära en ökad intäkt för kommunen men kan även 
innebära färre deltagare vilket då påverkar intäkterna negativt. 
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Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Jenny Lundström (MP) yrkar i första hand att återremittera ärendet med 
motivering att avgifter för Kulturskolan också ska kompletteras med en 
möjlighet att ansöka om nedsatt avgift/helt avgiftsfritt, utifrån hushållets 
fastställda förvärvsinkomst (årsinkomst). Sådana möjligheter finns i ett antal 
kommuner, bl.a. Stockholm (se nedan). 
 
Stockholms system med nedsatt avgift och helt avgiftstfritt: 
Beroende på hushållets sammanlagda fastställda förvärvsinkomst 
(årsinkomst) kan man ansöka om nedsatt avgift, alternativt helt avgiftstfritt. 
Hushåll som har en gemensam årsinkomst lika med eller under 8 
prisbasbelopp, men högre än 6 prisbasbelopp (321 000-428 000 kronor per 
år) kan ansöka om nedsatt avgift. Hushåll som har en gemensam årsinkomst 
lika med eller under 6 prisbasbelopp (321 000 kronor per år) kan ansöka om 
avgiftsfria termins- och kortkurser. 
 
Källa https://kulturskolan.stockholm.se/om-kulturskolan/avgifter/ (230919)  
 
Viktoria Söderling (S) yrkar att anta höjda avgifter för kulturskolans kurser 
från och med 1 januari i enlighet med socialdemokraternas förslag: 
 
Ämneskurs dans, musik, teater, musikal, bild och form 400 kr (300 kr) 
Ensemble för deltagare som går ämneskurs i musik 100 kr (0 kr) 
Ensemble, starta grupp, musikteori 400 kr (300 kr) 
Satsa Mera (utökad lektionstid) 600 kr (450 kr) 
Instrumenthyra 300 kr (275 kr) 
Ämneskurs dans, musik, teater, musikal, bild och form vuxen (från 26 år) 
2000 kr (1100 kr) 
Ämneskurs dans, musik, teater, musikal, bild och form från annan kommun 
2000 kr (1100 kr) 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar i första hand avslag på ärendet i sin 
helhet.  
 
Tilläggsyrkande 
Jenny Lundström (MP) yrkar i andra hand att uppdra kommunstyrelsen att 
ta fram förslag till taxa där en möjlighet att ansöka om nedsatt avgift/helt 
avgiftsfritt, utifrån hushållets fastställda förvärvsinkomst (årsinkomst) 
inkluderas. 
 
Ändringsyrkande 
Alexander Karlsson (V) yrkar att maxtaxan sätts till 1560 kronor. 
 

https://kulturskolan.stockholm.se/om-kulturskolan/avgifter/
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Bifall 
Lotta Carlberg (C) och Anna Ahlin (C) yrkar bifall till liggande förslag. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Jenny Lundström (MP) yrkar i andra 
hand bifall till Viktoria Söderlings (S) yrkande.  
 
Alexander Karlsson (V) och Matilda Svahn (S) yrkar bifall till Viktoria 
Söderlings (S) yrkande. 
 
Avslag 
Lotta Carlberg (C) yrkar avslag till Viktoria Söderlings (S) och Jenny 
Lundströms (MP) yrkanden.  
 
Yttrande   
Per Sangert (S) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 1 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras enligt Jenny Lundströms (MP) yrkande och finner att ärendet 
ska avgöras idag.  
 
Beslutsgång 2 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på avslag eller bifall till Alexander Karlssons 
(V) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige avslår 
ändringsyrkandet.  
 
Beslutsgång 3 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på avslag eller bifall till Jenny Lundströms 
(MP) tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige avslår 
tilläggsyrkandet.  
 
Jenny Lundström (MP) begär omröstning. 
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Beslutsgång omröstning 3 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill avslå Jenny Lundströms (MP) tilläggsyrkande röstar ja 
 Den som vill bifalla Jenny Lundströms (MP) tilläggsyrkande röstar 

nej 
 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar att avslå 
tilläggsyrkandet (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 3 röster 
Avstår – 19  
 
Beslutsgång 4 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Viktoria Söderlings 
(S) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt liggande 
förslag.  
 
Viktoria Söderling (S) begär omröstning.  
 
Beslutsgång omröstning 4 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
 Den som vill bifalla Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar nej 

 
Omröstning verkställs (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 22 röster 
 
Beslutsgång 5 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition liggande förslag och Mio Tastas Viktorssons 
(TList) avslagsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
liggande förslag.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) begär omröstning.  
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Beslutsgång omröstning 5 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
 Den som vill bifalla Mio Tastas Viktorssons (TList) avslagsyrkande 

röstar nej 
 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutar enligt liggande 
förslag (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 3 röster 
Avstår – 19  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 193/2023 
• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 54/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bilaga 1 Taxor och avgifter för kulturskolan 
• Hållbarhetsanalys Nya taxor för Kulturskolan 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritids verksamhetschef 
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§ 122 
Dnr KS/2023:577, KS/2007:440, KS/2015:696, KS/2015:697  

Kultur- och fritidsprogram för Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att återremittera ärendet för att ha en politisk dialog genom de kommunala 
pensionärsrådet och kommunala föreningsrådet. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Varje verksamhetsområde ska som ett led i arbetet med internkontroll varje 
år ta beslut om vilka styrdokument som ska följas upp för att säkerställa att 
innehållet är förenligt med gällande bestämmelser och ger en tydlig styrning 
för verksamheterna utifrån de förutsättningar som råder i organisationen och 
omvärlden. 
 
Kultur och fritid har därför tagit fram ett nytt aktuellt styrdokument som 
innehåller mål och fokusområden för Tierps kommuns arbete med kultur- 
och fritidsfrågor 2023–2026 som ersätter de tidigare policys och riktlinjer 
för kultur- och fritidsområdet. Dokumentet är ett program, vilket fastställer 
en uppsättning allmänna instruktioner – ett ramverk, som syftar till att styra 
verksamheten mot de mål som har fastställts i överordnade styrdokument, 
framför allt Tierps kommuns vision och Agenda 2030-målen. 
 
Genom workshops och möten med såväl politiken som personal inom 
Kultur och fritid har aktuella frågor diskuterats och fokusområden tagits 
fram för att förtydliga vilken inriktning den kommunala verksamheten ska 
ha under de kommande fyra åren. Remiss har gått ut internt i 
organisationen.  
 
Programmet ska gälla för hela den kommunala verksamheten, men ett stort 
fokus ligger på Kultur och fritids verksamheter.  
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Beslutsmotivering 
Genom att upphäva äldre policys och sammanföra de aktuella frågorna som 
rör Kultur och fritid i ett dokument blir det mer överskådligt för både 
invånare och personal att få en bild av hur Tierps kommun arbetar med 
frågorna.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Hur Tierps kommun arbetar med barn och unga inom kultur- och 
fritidsområdet är i stort fokus i det nya programmet. Barn och ungas rätt till 
fritid och kultur samt möjligheter att kunna komma till tals i dessa frågor är 
viktigt och högt prioriterat i programmet.  
 
Mål och uppdrag 
Dokumentet arbetar för underlättande av uppfyllande av mål och budget.  

- Beslutet bidrar till arbetet med delmål 16.2 Kommunens 
verksamheter ska vara effektiva, transparanta och rättssäkra. 

- Beslutet bidrar till arbetet med delmål 10.8 Tilliten bland 
kommunens invånare ska öka. 

 
Delmålen och de särskilda uppdragen finns i sin helhet i dokumentet ”Plan 
för Tierps kommun ekonomi och verksamhet” på tierp.se. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Verkställigheten anpassas utifrån beslutad budget men styrdokumentet 
underlättar prioriteringsarbetet för verksamheten. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande  
Jonas Nyberg (S) yrkar att återremittera ärendet för att ha en politisk dialog 
genom de kommunala råden ”kommunala pensionärsrådet” samt 
”kommunala föreningsrådet”. 
 
Jenny Lundström (MP) yrkar att återremittera ärendet för en bred remiss av 
förslaget till program till föreningar verksamma i Tierps kommun samt en 
politisk dialog genom de kommunala råden ”kommunala pensionärsrådet” 
samt ”kommunala föreningsrådet”. 
 
Ändringsyrkande 
Joakim Larsson (SD) yrkar att första stycket sidan fem om armlängds 
avstånd stryks, samt 
 
att sista stycket sidan sju om fritidsaktiviteter och mötesplatser stryks. 
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Bifall 
Lotta Carlberg (C) yrkar bifall till liggande förslag. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar i första hand bifall till Jenny 
Lundströms (MP) yrkande och i andra hand bifall till Jonas Nyströms (S) 
yrkande.  
 
Avslag 
Lotta Carlberg (C) yrkar avslag till Jonas Nybergs (S) och Joakim Larssons 
(SD) yrkanden. 
 
Beslutsgång 1 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och finner att ärendet ska avgöras idag.  
 
Jonas Nyström (S) begär omröstning. 
 
Beslutsgång omröstning 1 
Följande omröstningsproposition godkänns: 

 Den som vill att ärendet avgörs idag röstar ja 
 Den som vill att ärendet återremitteras röstar nej 

 
Omröstning verkställs och kommunfullmäktige beslutas att återremittera 
ärendet genom minoritetsåterremiss (Omröstningsprotokoll/bilaga/). 
 
Resultat: 
Ja – 27 röster 
Nej – 22 röster 
 
Beslutsgång 2 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på Jonas Nybergs (S) återremissyrkande och 
Jenny Lundströms (MP) återremissyrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Jonas Nybergs (S) återremissyrkande.  
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Beslutsunderlag 
• Beslut kommunstyrelsen § 194/2023 
• Beslut utskottet barn, utbildning och kultur § 57/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Kultur- och fritidsprogram för Tierps kommun 2023–2026 
• Tidslinje och process 
• KS §2007/440 Mål och riktlinjer för fritidsgårdsverksamhet 
• KF §126/2015 Idrotts- och fritidspolicy 
• KF §127/2015 Kulturpolicy 

 
Beslutet skickas till 

• Kultur och fritids verksamhetschef  
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§ 123 
Dnr KS/2023:37  

Redovisning av ej besvarade motioner 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att godkänna redovisningen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen två  
gånger varje år redovisa de motioner som inte har beretts färdigt.  
Redovisningen ska göras på kommunfullmäktiges sammanträden i februari  
och september.  
 
Följande motioner är obesvarade den 5 september 2023: 

• Inga fler räknade minuter!, Viktoria Söderling (S) 2021-04-07** 
• Rabatterade årskort med UL för 70-plussare, Alexander Karlsson 

(V) 2023-02-28 
• Översyn av lokalhyror för föreningslivet, Börje Wennberg (S) 2023-

02-28* 
• Säkra och trygga skolvägar i Tierps kommun, Jenny Lundström 

(MP) 2023-02-28* 
• Ja till arbetsskor till personal inom vård och omsorg, Mio Tastas 

Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 2023-02-28 
• Skola i Hållnäs vårt ansvar även vid avknoppning, Mio Tastas 

Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 2023-02-28 
• Håll era löften! Höj vägbidraget, Mio Tastas Viktorsson (TList) och 

Elmer Pollack (TList) 2023-02-28 
• Narkotikahundar i skolan, Simon Brännström (SD) 2023-02-28* 
• Stoppa nedsläckningspolitiken!, Mio Tastas Viktorsson (TList) och 

Elmer Pollack (TList) 2023-02-28 
• Transparent fullmäktige – låt klippen ligga kvar!, Mio Tastas 

Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) 2023-02-28 
• Säkerställ att Tierps kommuns ekonomiska intressen tas till vara vid 

exploatering på privatägd mark, Matilda Svahn (S) 2023-04-25* 
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• Solkarta till nytta för hela kommunen!, Jenny Lundström (MP) 
2023-04-25* 

• Håll ordning på TEMAB!, Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer 
Pollack (TList) 2023-04-25 

• Starta de kommunala råden, Margaretha Magnusson (S), Viktoria 
Söderling (S), Christina Holmström (S) och Matilda Svahn (S) 2023-
06-07* 

 
* bordlades under dagens sammanträde och avses besvaras på 
kommunfullmäktige den 7 november 2023. 
 
** besvarades under dagens sammanträde.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 202/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande  

 
Beslutet skickas till 

• Sekretariatet 
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§ 124 
Dnr KS/2023:669  

Sammanträdesdagar för kommunfullmäktige år 2024 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att anta följande sammanträdesdagar för kommunfullmäktige år 2024: 
 
Tisdagen den 27 februari, klockan 18:00 
Tisdagen den 23 april, klockan 18:00 
Tisdagen den 11 juni, klockan 16:00 
Tisdagen den 17 september, klockan 18:00 
Tisdagen den 5 november, klockan 13:00 
Tisdagen den 10 december, klockan 18:00. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enheten ledningsstöd har tagit fram förslag på sammanträdesdagar för  
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen, utskotten, övriga nämnder och råd 
för år 2024. Förslaget regleras av kommunallagens bestämmelser om sista 
datum för budget och årsredovisning samt av kommunfullmäktiges 
arbetsordning. Sammanträdesdagarna är avstämda med 
kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens presidium, utskottens 
ordförande, oppositionsråd samt ekonomienheten.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. 
 
Yttrande 
Robin Falk (S) yttrar sig.  
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 203/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Sammanträdesplan 2024 - utskott KS och KF 

 
Beslutet skickas till 

• Berörda chefer 
• Sekreterare för kommunfullmäktige  
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§ 125 
Dnr   
EDP 2023-1622 

Försäljning av mark, del av Mehede 2:102 i Mehedeby 
 
Jäv 
Sara Sjödal (C) deltar inte i ärendets överläggning och beslut på grund av 
jäv. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
  
att försälja del av fastighet Mehede 2:102 i Tierps kommun, del om 5,4 
hektar. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Markområdet ligger i de södra delarna av Mehedeby, öster om järnvägen, 
och är en del av fastigheten Mehede 2:102 som idag ägs av Tierps kommun.  
Markområdet ligger utanför detaljplanelagt område, är ca 5,4 ha stort och 
består av jordbruks-/åkermark. Markområdet behöver värderas innan 
försäljning och eftersom markområdet är en del av större fastighet kommer 
även avstyckning krävas innan försäljning. 
 
Beslutsmotivering 
Det markområde som föreslås till försäljning omfattas inte av detaljplan. 
Områdets direkta närhet till järnväg bedöms inte göra det lämpligt för 
framtida bostadsbebyggande. Kommunen ser ingen efterfrågan på 
verksamhetsmark i området och enligt både gällande översiktsplan samt 
underlag till kommande översiktsplan planeras ingen specifik utveckling av 
Mehedeby inom det aktuella markområdet. 
 
Längs intilliggande väg finns en allé med gamla grova träd. Alléer omfattas 
av generellt biotopskydd och har stor betydelse för den biologiska 
mångfalden då de grova träden erbjuder substrat och livsmiljöer som är 
sällsynta i det moderna landskapet. Enligt kommunens policy för naturvård 
ska mark av stort värde för den biologiska mångfalden och/eller för 
friluftslivet inte säljas. I detta fall kan det anses motiverat att frångå policyn 
då allén omfattas av biotopskydd, vilket betyder att åtgärder som kan skada 
allén är förbjudna oavsett markägare. Kommunen är dessutom väghållare 
för den aktuella vägen. Skötsel av alléträden kan därmed även framöver 
komma att vara ett ansvar för kommunen. 
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Barnrättskonsekvenser 
Barnrättskonsekvenser saknas då barn och unga inte bedöms påverkas av 
beslutet. Området bedöms inte användas, eller ha potential för att kunna 
användas, av barn eller skola för lek eller utomhuspedagogik. 
 
Mål och uppdrag 
Mark- och exploateringskontoret i Tierps kommun har enligt Plan för Tierps 
kommuns ekonomi och verksamhet 2023-2025, i budget för 2023 i uppdrag 
att sälja kommunägd mark för att öka kommunens intäkter. 
Beslutet bidrar till att uppnå kommunens budgetmål om markförsäljning 
utan att riskera att vi inte kan nå mål 15.2 i kommunens lokala Agenda 
2030-mål; Bevara biologisk mångfald och säkerställ att värdefulla 
naturmiljöer får adekvat skydd och vårdas ur ett framtidsperspektiv. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Fastigheten kommer behöva värderas inför försäljning. Uppskattat värde för 
marken är i dag ca 650 tkr. Kostnad för värdering, ca 15 tkr och kostnad för 
lantmäteriförrättning ca 50 tkr, kommer att räknas av på intäkten. Det 
aktuella markområdet har ett bokfört värde på 84 tkr. Sammantaget ger 
försäljningen en uppskattad vinst på 501 tkr. Intäkten tillfaller ansvar 13103 
Chef förvaltning och genomförande och vht 2100 Markförsörjning. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 204/2023 
• Beslut kommunstyrelsens arbetsutskott §55/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Kartbilaga 

 
Beslutet skickas till 

• Chef Tillväxt och Samhällsbyggnad  
• Ekonom Medborgarservice  
• Chef Förvaltning och genomförande 
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§ 126 
Dnr KS/2023:598  

Införande av e-förslag i Tierps kommun 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att införa e-förslag i Tierps kommun senast 2024-07-01, samt 
 
att i samband med införandet av e-förslag revidera kommunfullmäktiges 
arbetsordning med tillägget nedan, 44 § E-förslag, samt 
 
att upphäva kommunfullmäktiges beslut § 155/2003 och därmed avveckla 
funktionen Kommuninvånarnas postlåda, inklusive Demokratierp-
brevlådorna, från och med införandet av e-förslag.  
 
Reservationer 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollak (TList) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande.  
 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för Mio Tastas Viktorssons 
(TList) yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
I juni 2021 beslutade kommunfullmäktige att utreda möjligheten att införa 
e-förslag för medborgare i Tierps kommun. Utredning är bilagd detta beslut. 
I stora drag fungerar e-förslag så här: En medborgare skickar in ett förslag 
till kommunen via en e-tjänst. Förslaget granskas utifrån på förhand 
bestämda kriterier och publiceras sedan på kommunens hemsida. Därefter 
kan andra medborgare gå in och rösta på förslaget. Om ett förslag får ett 
fastställt antal röster lämnas det över till ansvarig verksamhet som bereder 
förslaget, som sedan behandlas politiskt. Återkoppling ges till 
förslagsställaren och redovisas också på kommunens hemsida.  

I Tierps kommun finns olika ingångar för medborgare som vill komma i 
kontakt med kommunens politiker och tjänstepersoner för att lämna 
synpunkter och förslag. Det finns däremot inte, och har inte funnits, någon 
möjlighet att väcka ärenden i kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige, 
så kallad initiativrätt. Införandet av e-förslag ger invånarna i Tierps 
kommun initiativrätt.  
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I och med införandet av e-förslag i Tierps kommun behöver 
kommunfullmäktiges arbetsordning revideras för att innehålla föreskrifter 
om hur e-förslagen ska hanteras. Följande tillägg i kommunfullmäktiges 
arbetsordning görs i och med detta beslut:  

E-förslag 

44 §     Fysiska personer som är folkbokförda i Sverige får väcka ett 
elektroniskt förslag (e-förslag) i Tierps kommun. Med ett e-förslag 
menas ett förslag till en åtgärd eller förändring som kan verkställas 
inom ramen för den kommunala organisationen. Ledamöter och 
ersättare i kommunfullmäktige och kommunstyrelsen i Tierps 
kommun får inte lämna e-förslag. 

 
De fysiska personer som är folkbokförda i Tierps kommun kan 
rösta på inkomna e-förslag. En person kan rösta en gång per 
förslag. 
 
Ett förslag ska uppfylla följande kriterier för att kunna publiceras: 
 
- E-förslag får endast avse frågor som hör till Tierps kommuns 

befogenhetsområde  
- Förslaget ska inte bryta mot svensk lag, vara diskriminerande, 

stötande eller på andra sätt olämpligt 
- Förslaget ska inte röra enskilda individer eller ärenden 
- Ett liknande förslag har inte röstats igenom de senaste 12 

månaderna 
- Förslaget ska vara möjligt att genomföra 
- Förslaget ska vara formulerat som ett konkret förslag 
- Förslaget ska inte beröra en redan planerad åtgärd eller 

pågående process 
- Förslaget ska inte beröra förhållandet mellan kommunen som 

arbetsgivare och dess arbetstagare  
 
Ett förslag som publiceras ligger uppe för röstning i 60 dagar. Det 
krävs 30 röster för att förslaget ska gå vidare för politisk hantering. 
Förslag som fått minst 30 röster ska behandlas av politisk instans 
inom 12 månader från att röstningen avslutas. 
 
En sammanställning av alla inkomna e-förslag ska redovisas för 
kommunfullmäktige två gånger per år, en gång på hösten och en 
gång på våren. 
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Beslutsmotivering 
Det är viktigt att kommunen tillhandahåller flera olika möjligheter till 
delaktighet och inflytande för sina medborgare. E-förslag innebär en 
möjlighet för medborgare, oavsett ålder, att väcka ett ärende som de 
förtroendevalda får ta ställning till. Införande av e-förslag förskjuter en del 
av den agendasättande makten till medborgarna och utökar därmed det 
demokratiska inflytandet mellan de allmänna valen. Det har potential att 
kanalisera både medborgares missnöje och engagemang till en demokratisk 
plattform där de kan uppnå faktisk påverkan. E-förslag är också en chans för 
politiker att få inblick i vad som engagerar kommuninvånarna.  
 
E-förslag skapar bättre förutsättningar för medborgarinflytande än vad 
funktionen Kommuninvånarnas postlåda gör idag. Detta eftersom e-förslag 
hamnar på den politiska dagordningen. Röstningsfunktionen ger dessutom 
ett underlag till beslutsfattare om hur många medborgare som står bakom ett 
förslag.  
 
Barnrättskonsekvenser 
Det finns inte någon åldersgräns för att lämna och rösta på e-förslag. 
Därmed kan införandet av e-förslag stärka inflytandet för barn och unga. 
Kommuner som informerat om förslagsrätten i skolan tar emot fler förslag 
från unga än kommuner där motsvarande satsning inte har genomförts. 
Därav behöver skolan och andra verksamheter som möter barn och unga 
engageras för att beslutet i praktiken ska öka målgruppens möjlighet till 
inflytande.  

Barn och unga bedöms påverkas positivt av beslutet då deras möjligheter till 
demokratisk påverkan och inflytande stärks. Detta är i linje med 
barnkonventionen som sedan 2020 gäller som svensk lag.  

Mål och uppdrag 
Beslutet bidrar framför allt till en positiv förflyttning inom mål 16 Fredliga 
och inkluderande samhällen genom att möjligheten till inflytande och 
delaktighet stärks för medborgare i Tierps kommun. Även mål 10 Minskad 
ojämlikhet påverkas positivt genom att möjligheten till inflytande stärks 
också för grupper som generellt har en svagare röst i samhället: barn och 
unga samt kommuninvånare utan svenskt medborgarskap.  
 
Enligt inspel från skolledare i Tierps kommun kan möjligheten att lämna e-
förslag användas inom skolan. Genom att praktisera demokrati i praktiken 
ökar kunskapen om de demokratiska processerna. E-förslag kan därigenom 
användas för att lära unga att även om alla inte kan få som de vill så har alla 
rätt att göra sin röst hörd och få sina synpunkter beaktade. Beslutet bidrar 
därmed till mål 4 God utbildning för alla. Att uppleva möjligheten att kunna 
påverka och förändra sitt lokalsamhälle kan dessutom bidra till att stärka 
den psykiska hälsan och därmed bidra något till mål 3 God hälsa och 
välbefinnande.  
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Beslutet bedöms inte bidra negativt till något mål inom Agenda 2030.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Att införa e-förslag medför inte några ytterligare kostnader för digitalt 
system. Tierps kommun har nyligen upphandlat en ny e-tjänstplattform och 
det finns en tjänst för E-förslag inbyggd i denna.  

Arbetskostnader för handläggning och administration av inkomna förslag 
samt kommunikationsinsatser kommer motsvara cirka 10 % av en 
heltidstjänst det vill säga cirka 80 000 kr per år.  
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande  
Mio Tastas Viktorsson (TList) yrkar avslag till liggande förslag, samt  
 
att införa medborgarförslag från och med avvecklingen av kommunens 
postlåda,  
 
att upphäva kommunfullmäktiges beslut § 155/2003 och därmed avveckla 
funktionen kommuninvånarnas postlåda, samt 
 
att en ny paragraf § 32 läggs till i kommunfullmäktiges arbetsordning och 
att paragrafnummer från och med nuvarande § 32 därmed 
konsekvensändras. Den nya paragrafen ska lyda: 
 
Medborgarförslag 
 
§ 32 Den som är folkbokförd i kommunen får väcka ärende i fullmäktige 
genom medborgarförslag. 
 
Ett medborgarförslag 
 

a) Ska vara skriftligt och undertecknat av en eller flera personer, 
b) Ska innehålla namnförtydligande, adress och telefonnummer, 
c) Får inte ta upp ämnen av olika slag, 
d) Väcks vid ett sammanträde med fullmäktige. 

 
Ett medborgarförslag kan bara behandlas i sak i fullmäktige om det ligger 
inom fullmäktiges befogenhetsområde. 
 
Medborgarförslag ska beredas så att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år 
från det att förslaget väckts. I den mån det går ska medborgarförslag 
beredas på samma sätt som motioner. 
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När ett medborgarförslag beretts färdigt och beslut ska fattas, ska 
förslagsställaren underrättas. 
 
Kommunstyrelsen ska två gånger per år redovisa de medborgarförslag som 
inte har beretts färdigt. Redovisningen ska göras en gång på våren och en 
gång på hösten. 
 
Bifall 
Jenny Lundström (MP) yrkar bifall till Mio Tastas Viktorssons (TList) 
yrkande.  
 
Simon Brännström (SD) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige. 
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Mio Tastas 
Viktorssons (TList) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag 

• Beslut kommunstyrelsen § 203/2023 
• Beslut demokratiberedningen § 8/2023 
• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Utredning gällande införande av e-förslag i Tierps kommun  
• Kommunfullmäktiges beslut § 155/2003  

 
Beslutet skickas till 

• Utredare/utvecklare  
• Chef ledningsstöd  
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§ 127 
Dnr KS/2023:143  

Val av nämndemän 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att till nämndemän för perioden 1 januari 2024 till och med 31 december 
2027 välja:  
 
Maria Sundh 
Lars Lindgren 
Sven Lokander 
Tenho Kilpijärvi 
Inger Wennberg 
Barbro Wiklund 
Marie-Louise Rindå 
Tommy Eriksson 
Bengt Asplund  
Ulf Kravik 
Ylva Skiöld 
 
Sammanfattning av ärendet 
Tierps kommun utser 11 stycken nämndemän till Uppsala tingsrätt. 
Nämndemännens uppgift är att tillsammans med juristdomaren döma i mål 
och ärenden. Genom nämndemännens medverkan i den dömande 
verksamheten garanteras medborgarnas insyn i domstolarnas arbete. 
 
Vid val av nämndemän ska det eftersträvas att nämndemannakåren får en 
allsidig sammansättning med hänsyn till ålder, kön, etnisk bakgrund och 
yrke. Ur ett demokratiperspektiv är det viktigt att nämndemannakåren 
speglar befolkningen. Kommunfullmäktiges presidium har tillsammans med 
gruppledarna resonerat kring hur Tierps kommun bäst tillgodoser 
tingsrättens önskemål om en allsidig sammansättning av nämndemän. 
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Gruppledarnas nomineringar 
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Beslutet skickas till 
• Uppsala tingsrätt  
• Administratör Ledningsstöd 
• Valda nämndemän 

  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-09-19 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

53 
 

 
 
 
§ 128 
Dnr KS/2023:385  

Revidering av datum i val av representant till stiftelsen Eric 
Sahlström Institutet 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att till representant i stiftelsen Eric Sahlström Institutet under perioden 8 
juni 2023 till och med 31 december 2026 välja Bo Larsson (C).  
 
Sammanfattning av ärendet 
Den 7 juni 2023 beslutade kommunfullmäktig att under perioden 8 juni 
2023 till och med 31 december 2023 välja Bo Larsson (C) till ny 
representant stiftelsen Eric Sahlström Institutet. Till och med datumet var 
felaktigt då innevarande mandatperiod för stiftelsen sträcker sig till 31 
december 2026. Ett nytt beslut med rätt datum måste därför fattas.  
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
 

Beslutet skickas till 
• Berörd ledamot 
• Lönecentrum 
• Administratör Ledningsstöd  
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§ 129 
Dnr KS/2023:385  

Godkännande av entledigande och val 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att godkänna Karo Hovhannisians (M) begäran om entledigande från sina 
uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige och ersättare i 
kommunstyrelsen,  
 
att till ny ersättare i kommunstyrelsen för perioden 26 september 2023 till 
och med 31 december 2026 välja Annaliisa Allas (M),  
 
att godkänna Karin Gerhardts (MP) begäran om entledigande från sitt 
uppdrag som ledamot i beredning för översiktsplan 2050, samt  
 
att till ny ledamot i beredning för översiktsplan 2050 från och med 26 
september 2023 välja Elisabet Jansson (MP).    
 
Sammanfattning av ärendet 
Karo Hovhannisian (M) har den 11 september 2023 inkommit med en 
begäran om entledigande från sina uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige och ersättare i kommunstyrelsen. Länsstyrelsen utser 
ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige efter godkännande av 
inkommen begäran av entledigande.  
 
Karin Gerhardt (MP) har den 17 september 2023 inkommit med en begäran 
av entledigande från sitt uppdrag i beredning för översiktsplan 2050. 
 
Beslutsunderlag 

• Förslag till beslut 
• Inkomna avsägelser 
• Gruppledarnas nomineringar 

 
Beslutet skickas till 

• Länsstyrelsen Uppsala län 
• Berörda ledamöter 
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§ 130 
Dnr KS/2023:68, KS/2023:1, KS/2023:385, KS/2023:286  

Inkomna beslut och skrivelser 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att informationen gällande inkomna beslut och skrivelser är mottagen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
I utskicket av handlingar till kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare 
bifogas inkomna beslut och skrivelser som bedöms vara av intresse för 
politiken.  
 
Inkomna inbjudningar till utbildningar, kurser och konferensen läggs 
löpnade på Insidan i gruppen Utbildningar, kurser och konferenser. Samtliga 
ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige har tillgång till gruppen samt 
eget ansvar att bevaka de inbjudningar som publiceras.  
 
Protokoll från kommunfullmäktiges beredningar finns att läsa på 
kommunens hemsida. 
 
Beslutsunderlag 

• Handläggarens tjänsteutlåtande 
• Bifogade inkomna beslut och skrivelser 
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§ 131 
Dnr KS/2021:395  

Svar på motion - Inga fler räknade minuter!, Viktoria Söderling 
(S) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att avslå motionen. 
 
Reservationer 
Viktoria Söderling (S), Jonas Nyberg (S), Marie-Louise Rindå (S), Benny 
Larsson (S), Linda Friberg (S), Robin Falk (S), Matilda Svahn (S), Bengt-
Olov Eriksson (S), Lars-Olof Färnström (S), Börje Wennberg (S), 
Margareta Magnusson (S), Gunnar Jansson (S), Oskar Nilsson (S), Linus 
Sevefjord Törnkvist (S), Andrea Nyberg (S) och Ulf Andersson (S) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande /Bilaga/. 
 
Agnetha Andersson (V), Lisbeth Piatos (V) och Emmanuel Nzisabira (V) 
reserverar sig till förmån för Viktoria Söderlings (S) yrkande.  
 
Jenny Lundström (MP) reserverar sig till förmån för Viktoria Söderlings (S) 
yrkande. 
 
Mio Tastas Viktorsson (TList) och Elmer Pollack (TList) reserverar sig till 
förmån för Viktoria Söderlings (S) yrkande. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Viktoria Söderling (S) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att uppdra åt kommunstyrelsen att utreda hur minutregleringen av 
vad personalen inom hemtjänsten ska bistå de äldre med helt 
avskaffas så att den äldre och undersköterskan själva kan bestämma 
hur de använder sin gemensamma tid. 

 
Kommunfullmäktige beslutade den 25 april 2023 
 

- att återremittera ärendet med motiveringen att ärendet ska 
återkomma med ett svar om motionens förslag rörande hur 
verksamheten planeras i minuter. 
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Ordföranden i utskottet Arbete och Omsorg, Lars-Göran Birkehorn 
Karlsen (M) svarar följande: 
Skälet till återremissen var att återkomma med ett svar om motionens 
förslag rörande hur verksamheten planeras i minuter. Jag kontaktade då 
verksamhetschefen för Vård och Omsorg Ulrica Stjerngren för att få en mer 
detaljerad beskrivning av hur verksamheten planeras i minuter. Se 
verksamhetschefens svar i bilaga. Förslag att avslå motionen kvarstår. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Förslaget till beslut innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
 
Yrkande 
Viktoria Söderling (S) yrkar bifall till motionen.   
 
Bifall 
Lars-Göran Birkehorn Karlsen (M), Emma Lokander (M), Simon 
Brännström (SD) och Joakim Larsson (SD) yrkar bifall till liggande förslag.  
 
Mio Tastas Viktorsson (TList), Lisbeth Piatos (V) och Jenny Lundström 
(MP) yrkar bifall till Viktoria Söderlings (S) bifallsyrkande.  
 
Yttrande   
Patrik Johansson (SD), Per Sangert (S), Margaretha Magnusson (S), Yaqub 
Ahmed (C) och Per-Olof Flood (TList) yttrar sig.  
 
Beslutsgång 
Ordförande föreslår propositionsordning som godkänns av 
kommunfullmäktige.  
 
Ordförande ställer proposition på liggande förslag och Viktoria Söderlings 
(S) bifallsyrkande yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
liggande förslag. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 195/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Svar från verksamhetschef för Vård och omsorg 
• Beslut kommunfullmäktige § 69/2023 
• Motion – Inga fler räknade minuter, Viktoria Söderling (S) 
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Beslutet skickas till  
• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 132 
Dnr KS/2023:160  

Svar på motion - Se över villkoren beträffande lokalhyror för 
föreningslivet, Börje Wennberg (S) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga motionen.   
 
Sammanfattning av ärendet 
Börje Wennberg (S) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- att Tierps kommun ser över villkoren beträffande lokalhyror för 
föreningslivet i allmänhet och pensionärsföreningarnas villkor i 
synnerhet, i syfte att skapa goda, realistiska och likvärdiga 
förutsättningar för att kommunens pensionärsföreningar ska kunna 
bedriva en omfattande verksamhet till fromma framför allt för våra 
äldre kommuninvånare.  

 
Ordförande i Barn, Utbildning och Kultur, Lotta Carlberg (C) svarar 
följande: 
I plan för Tierps kommuns ekonomi och verksamhet 2023-2025,  
ärendenummer KS/2022:719, som beslutades i KF 2022-11-08 finns ett 
särskilt uppdrag 6.4.c som lyder: Översyn och effektivisering av 
lokalhyrning, hyror och avgifter inom kultur och fritidsverksamheten.  
 
Arbetet med att se över villkoren beträffande lokalhyror har Kultur och 
fritid arbetet med sedan beslutet togs. Utifrån det särskilda uppdraget har det 
nu mynnat ut i förslag till nya taxor för korttidsuthyrning med syfte att 
taxorna är jämställda, transparanta och likvärdiga för alla de föreningar som 
vill nyttja någon av de bokningsbara lokalerna och anläggningar inom 
Kultur och fritids verksamhetsområde runt om i hela Tierps kommun. 
  
Dialog har förts med föreningslivet, pensionärsföreningarna, och föreningar 
för funktionsnedsatta i både enkätform och fysiska möten under våren 2023 
där synpunkter samlats in och tagits hänsyn till.  
 
Beslutsmotivering 
Då nytt förslag till nya taxor för korttidsuthyrning läggs fram, i enlighet med 
uppdrag 6.4.c beslutat av Kommunfullmäktige 2022-11-08, för behandling 
av kommunstyrelsen 2023-09-05 samt slutligen föreslås beslutas i 
kommunfullmäktige 2023-09-19 anses motionen vara besvarad. 
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Barnrättskonsekvenser 
Förslaget till beslut innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 196/2023 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Se över villkoren beträffande lokalhyror för föreningslivet 

i allmänhet, Börje Wennberg (S) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektör 
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§ 133 
Dnr KS/2023:530, KS/2023:87, KS/2022:435  

Svar på motion - Starta de kommunala råden, Margareta 
Magnusson (S), Christina Holmström (S), Linus Sevefjord (S), 
Matilda Svahn (S), Viktoria Söderling (S) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga motionen.   
 
Sammanfattning av ärendet 
Margareta Magnusson, Christina Holmström, Linus Sevefjord, Matilda 
Svahn, Viktoria Söderling (S) föreslår i en motion kommunfullmäktige 
besluta  
 
-att råden startas med antalet ledamöter enligt gamla reglementet i 
avvaktan på förvaltningsrättens beslut, samt  
 
-att uppdra till kommunstyrelsen att välja ledamöter i råden i enlighet med 
det gamla reglementet, men att beslutet faller i händelse av att 
förvaltningsrätten inte kritiserar kommunfullmäktiges beslut. 
 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
2023-02-14 beslutade kommunstyrelsen att utse rådens ledamöter under 
förutsättning att kommunfullmäktige beslutade utöka de tre råden med tre 
politiska ledamöter till att även de ha fem politiska ledamöter i likhet med 
det kommunala pensionärsrådet. Kommunfullmäktige beslutade att utöka 
råden genom en reglementsändring 2023-02-28. Följaktligen gäller att de 
fem valda ledamöterna är utsedda och samtliga kommunala råd har fem 
ledamöter i enlighet med kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktiges 
beslut att utöka de tre råden överklagades till förvaltningsrätten där frågan 
nu ligger och väntar på avgörande.  
 
Kommunstyrelsen måste därför få ett nytt beslut från kommunfullmäktige 
att tillämpa det gamla reglementet till dess att förvaltningsrätten beslutat i 
frågan om motionärernas förslag att återgå till tre ledamöter ska kunna 
genomföras utan att det strider mot kommunfullmäktiges beslut. 
Kommunstyrelsen kan inte själv bestämma vilka reglementen som gäller för 
de kommunala råden, det gör kommunfullmäktige.  
 
Eftersom kommunfullmäktige 2023-02-28 beslutat att reglementena för 
samtliga kommunala råd innefattar numera fem politiska ledamöter föreslås 
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ingen förändring då ingen politisk part som deltog vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2023-02-28 meddelat ändrat ställningstagande i frågan. Men 
kommunfullmäktige får nu åter ta ställning i frågan genom behandling av 
lagd motion. Kommunstyrelsen följer givetvis kommunfullmäktiges beslut 
och i det fall att kommunfullmäktige beslutar annat än vad som beslutades 
2023-02-28 kommer frågan om att utse nya ledamöter i råden, dvs två färre 
politiska representanter i tre av fyra kommunala råd än vad som idag är 
valda, att behandlas på kommunstyrelsens sammanträde 2023-10-24. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 197/2023 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Starta de kommunala råden, Margareta Magnusson, 

Christina Holmström, Linus Sevefjord, Matilda Svahn, Viktoria 
Söderling (S) 

• Beslut kommunfullmäktige 15/2023 
• Beslut kommunstyrelsen 27/2023 
• Beslut kommunstyrelsen 28/2023 
• Beslut kommunstyrelsen 29/2023 

 
Beslutet skickas till  

• Motionärerna 
• Kommundirektör 
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§ 134 
Dnr KS/2023:313  

Svar på motion - Solkarta till nytta för hela kommunen, Jenny 
Lundström (MP) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga motionen.   
 
Sammanfattning av ärendet 
Jenny Lundström (MP) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 
-Att kommunstyrelsen uppdras att ta fram en lättillgänglig karta som 
omfattar samtliga fastigheter i Tierps kommun och som tydliggör 
fastighetens lämplighet för installation av solceller utifrån fastighetens läge 
och utformning. 
 
Ordförande i kommunstyrelsen, Sara Sjödal (C) svarar följande: 
Syftet med solkartor är att ge en övergripande bild och tidig indikation om 
det kan vara värt att undersöka förutsättningarna för solenergi närmare. 
Solkartan tar inte hänsyn till skuggningseffekter från träd eller annan 
vegetation utan endast ifrån andra byggnader vilket lämnar ett relativt stort 
tolkningsutrymme. Vissa byggnaders material på tak kan också leda till att 
det inte går att skapa data för solinstrålning för den specifika byggnaden. 
Hänsyn behöver också tas till byggnader som tillkommer efter att en 
solkarta väl tagits fram. Dels genom avsaknad av data för den nytillkomna 
byggnaden, dels hur nytillkomna byggnader kan påverka dess omgivande 
bebyggelse vilket i sin tur leder till större felmarginal i solkartans 
beräkningar.  
 
Tierps kommuns plankontor saknar verktyg för att ta fram dessa underlag 
vilket skulle innebära en konsultkostnad för själva framtagandet. Sedan 
behöver underlaget kontinuerligt underhållas därefter med hänsyn till ny 
bebyggelse, det är även oklart huruvida de ursprungliga datakällorna som 
själva beräkningarna bygger på uppdateras.  
Vid bedömning om en övergripande solkarta behöver därför hänsyn tas till 
vilka värden den ger i förhållande till arbetsinsats och 
handläggningskostnader för underhåll. Det finns inte några 
kostnadsuppskattningar för själva framtagandet av solkartan, för att få 
kostnadsuppskattning krävs att det upphandlas av konsult.  
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Att alla fastighetstak såväl privata som offentligt ägda kan utgöra grunden 
för placering av solceller och energiproduktion är en fantastisk möjlighet för 
såväl den enskilda fastighetsägaren som för klimatet då det handlar om ökad 
produktion av förnyelsebar energi. Utöver det finns det enskilda 
fastighetsägare i kommunen som redan idag är inne i tillståndsprocessen för 
att täcka hundratals hektar mark med solceller för industrimässig produktion 
av solel. Det finns idag med rådande elpris en ekonomisk drivkraft för 
fastighetsägare att investera i solceller.  
 
Det är i slutändan alltid fastighetsägaren som själv fattar beslut om 
installation, solkartor ska och kan inte användas som ett verktyg för att 
exempelvis villkora bygglov vid byte av tak eller nybyggnation. Det är upp 
till den enskilda fastighetsägaren att avgöra huruvida förutsättningar finns 
för solceller och om de är aktuella att investera i utifrån egen vilja och 
ekonomi. Därmed är det även upp till den enskilda fastighetsägaren att 
specifikt ta reda på förutsättningarna för sin fastighet vid 
investeringsintresse. Efterfrågas bedömning på plats av förutsättningar för 
specifik fastighet kan solcellsbranschen vara behjälplig om 
investeringsintresse finns hos fastighetsägaren. Motionen föreslås därför 
avslås. 
 
Beslutsmotivering 
Att kommunen ska använda skattemedel för att ta fram ett kartmaterial på 
övergripande nivå och hålla det uppdaterat för alla fastigheter i kommunen, 
som även innefattar de fastighetsägare som inte har intresse eller möjlighet 
till investering, är ej bedömt väga lika tungt som eventuell nytta det kan ge.   
 
För att ta fram ett kartmaterial för kommunens samtliga fastigheter enligt 
motionärens förslag krävs tilldelad finansiering, något förslag till 
finansiering nämns ej i motionen enbart ekonomisk nytta för den enskilde 
berörs.  
 
Sammanfattningsvis föreslås motionen avslås. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Beslutet bedöms ej påverka barn och ungas rättigheter.  
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Då motionen föreslås avslås finns inget behov av finansiering. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 198/2023 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion – Solkarta till nytta för hela kommunen, Jenny Lundström 

(MP)  
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Beslutet skickas till  
• Motionären 
• Kommundirektör 
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§ 135 
Dnr KS/2023:238  

Svar på motion - Narkotikahundar i skolan, Simon Brännström 
(SD) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga motionen.   
 
Sammanfattning av ärendet 
Simon Brännström (SD) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att fullmäktige beslutar att ge kommunstyrelsen uppdraget 
att ta kontakt med kommunens 
säkerhetssamordnare/säkerhetsansvarige för att han/hon 
ska i sin tur kontakta Polisen och bistå dom med vad som 
behövs för att kunna göra oanmälda besök med 
narkotikahund. 
 

Ordförande i Barn, Utbildning och Kultur, Lotta Carlberg (C) svarar 
följande: 
I Högberskolans handlingsplan mot alkohol och droger 2023 – 2024. 
Uppdaterad: 2023-06-21står att läsa: Högbergsskolan ska vara en skola fri 
från alkohol och droger. Varken innehav eller påverkan av droger 
accepteras. Vi accepterar inte att någon på skolan befattar sig med 
narkotika eller vistas i skolans lokaler påverkade av alkohol, narkotika, 
narkotikaklassade läkemedel som inte är förskrivna av läkare, sniffnings- 
eller dopingpreparat. Skolan har ett ansvar att motverka tobaksbruk, 
alkohol- och narkotikamissbruk. Alla arrangemang som sker i skolans regi 
skall vara drogfria, även utanför skolområdet. 
 
Skolan i Tierps kommun har redan idag en nära kontakt med polisen. 
Under de senaste 12 månaderna har bland annat Högbergsskolan haft besök 
av polis med narkotikahund som inte markerat någonstans på hela skolan för 
undangömd narkotika. Vi är dock medvetna om att drogproblematiken finns 
närvarande även om den just då inte fanns på skolan. Därför fortsätter 
samverkansarbetet med polisen och andra instanser för att förebygga och 
motverka problemen. Enligt policy och ordningsregler kontaktas polis vid 
misstanke om brott, och polis avgör då om narkotikahund är lämplig insats 
för varje aktuellt fall. 
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Beslutsmotivering 
Då skolverksamheten i Tierps kommun  redan idag har ett nära samarbete 
med polisen anser vi att motionen är besvarad. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Förslaget till beslut innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 199/2023 
• Förslag till beslut – Svar på motion 
• Motion från Sverigedemokraterna (SD) - Narkotikahundar i skolan 
• Bilaga - Ordningsregler Högbergsskolan läsår 23/24 
• Bilaga – Handlingsplan mot alkohol och droger 2023-2024 

Högbergsskolan 
 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektör 

  



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-09-19 

 

Ordförande sign Justerare sign Sekreterare sign 
    

68 
 

 
 
 
§ 136 
Dnr KS/2023:265  

Svar på motion - Säkerställ att Tierps kommuns ekonomiska 
intressen tas till vara vid exploatering på privatägd mark!, 
Matilda Svahn (S) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga motionen.   
 
Sammanfattning av ärendet 
Matilda Svahn (S) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att kommunen som regel ska teckna exploateringsavtal i alla 
exploateringsprojekt på privatägd mark. 

- Att uppdra åt Kommunstyrelsen att revidera Riktlinje för kommunala 
markanvisningar och exploateringsavtal enligt ovanstående att-sats 
samt säkerställa att de nya riktlinjerna harmoniserar med skrivelser 
och formuleringar i Riktlinje för exploateringsredovisning. 

 
Ordförande i utskottet Samhällsbyggnad, Emma Lokander (M) svarar 
följande: 
Exploateringsavtal är i många fall en bra metod för att säkerställa 
kostnadstäckning för kommunen och där den som drar nytta av detaljplanen 
också står för kostnader kopplade till planens genomförande. Kommunen 
kan även bli bättre på att nyttja exploateringsavtal.  
 
Dock rör frågan i denna motion att kommunen som regel ska teckna 
exploateringsavtal i alla exploateringsprojekt på privatägd mark. 
Vad en sådan ändring i Riktlinje för kommunala markanvisningar  och 
exploateringsavtal faktiskt skulle få för konsekvens är en inlåsning till ett 
verktyg. Ett verktyg som förvisso många gånger kan vara bra att använda, 
men det är likväl en inlåsning till ett verktyg. Skulle åtgärden kunna bidra 
till att fler exploateringsavtal tecknas i kommunen? Ja, förmodligen. Skulle 
det innebära att risken för att processen med exploateringsavtal påbörjas för 
sent i planprocessen minskar? Kanske. MEN är det den bästa metoden för 
att exploateringsavtalet ska användas i större omfattning och i de fall det är 
det bästa verktyget? 
  
Att i riktlinjerna skapa en inlåsning för att något alltid ska göras, innebär en 
risk då varje enskild fastighet, gata, kvarter, byggnad och sammansättning 
av dessa i en detaljplan faktiskt är unik. Därför bör exploateringsavtalet som 
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verktyg också prövas efter de unika förutsättningar som faktiskt gäller i det 
enskilda fallet. Vår uppfattning är också att vi som kommun bör och ska 
använda exploateringsavtal i större omfattning än vad som har gjorts idag. 
Men vi delar inte motionärens uppfattning om att omedelbart införa detta 
som regel i alla exploateringsprojekt. Exploateringsavtalens roll, nytta och 
eventuella problem liksom rutinerna för exploateringsprocessen kopplat till 
detaljplaneprocessen ses över av Samhällsbyggnadsverksamheten i samband 
med revidering av berörda styrdokument.  
 
Beslutsmotivering 
Att införa att exploateringsavtal skall ingås som regel vid all exploatering på 
privatägd mark skapar inlåsningseffekter. Huruvida exploateringsavtal skall 
tillämpas prövas i varje enskilt fall, därför föreslår vi att motionen avslås. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Förslaget till beslut innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 200/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion – Säkerställ att Tierps kommuns ekonomiska intressen tas 

till vara vid exploatering på privatägd mark!, Matilda Svahn (S) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 137 
Dnr KS/2023:233  

Svar på motion - Säkra och trygga skolvägar i Tierps kommun, 
Jenny Lundström (MP) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
att bordlägga motionen.   
 
Sammanfattning av ärendet 
Jenny Lundström (Mp) föreslår i en motion kommunfullmäktige besluta  
 

- Att en kommunövergripande plan för säkra och trygga skolvägar, 
inklusive trygga GC-vägar till barns fritidsaktiviteter, ska tas fram. 

- Att trafiksäkra zoner reserverade för gång- och cykeltrafikanter ska 
finnas närmast skolan och att den är tillräckligt stor så att 
föräldrars bilburna hämtning och lämning inte utgör en trafikfara 
för barn som väljer aktiva skoltransporter. 

 
Ordförande i utskottet Samhällsbyggnad, Emma Lokander (M) svarar 
följande: 
Säkra och trygga skolvägar är viktigt för våra barn och unga, och därför 
arbetar kommunen löpande med att främja för aktiva skoltransporter. I den 
beslutade investeringsbudgeten finns ett flertal objekt som innefattar 
åtgärder för bland annat säkra skolvägar. Inför ett investeringsprojekt tas en 
behovsutredning fram där åtgärdsförslagen kopplar an mot de kommunala, 
regionala och nationella målen samt Agenda 2030 där hållbara transporter 
har ett stort fokus.  
 
Arbetet med en transportslagsövergripande plan för kommunen kommer att 
påbörjas under 2024 där vi ortvis ser på brister och behov som kan komma 
att spelas in till investeringsbudgeten. Med hänsyn till den målstyrning vi 
arbetar utifrån kommer skolområdena få stort fokus men planen kommer 
inte specifikt behandla enbart skolor utan generellt se på 
transportinfrastrukturens brister och behov över hela kommunen. Detta för 
att skapa en långsiktig planering och helhetsbild över kommunen. 
 
Trafiksäkra zoner är ett bra alternativ runt skolor för att skapa säkra 
skolvägar men de fysiska förutsättningarna kan också skilja sig åt vilket 
måste tas i beaktan. Vilken slutgiltig lösning som blir bäst lämpad för 
respektive plats kommer den tillhörande behovsutredningen rekommendera 
åtgärdsförslag för.  
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Tillväxt och samhällsbyggnad har ett pågående samverkansarbete för att 
uppmuntra skolorna i kommunen att delta i projektet för Cykelvänlig skola 
Startsida - Cykelvänlig Skola (cykelvanligskola.se). Tallbacksskolan i 
Månkarbo är anmälda och Centralskolan i Tierps köping planerar att delta. 
Emellertid är det framförallt skolorna som måste se till att engagera sig och 
där är skolledningen en viktig del i det fortsatta arbetet.  
 
Beslutsmotivering 
Tierps kommun arbetar löpande och övergripande med att se över säkerhet 
och trygghet både kring våra skolvägar men också trafiklösningar överlag, 
därför föreslås motionen avslås. 
 
Barnrättskonsekvenser 
Förslaget till beslut innebär inga negativa barnrättskonsekvenser. 
 
Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Förslaget till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 
Beslutsunderlag  

• Beslut kommunstyrelsen § 201/2023 
• Förslag till beslut – svar på motion 
• Motion – Säkra och trygga skolvägar i Tierps kommun, Jenny 

Lundström (Mp) 
 
Beslutet skickas till  

• Motionären 
• Kommundirektören 
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§ 138 
Dnr KS/2023:33, KS/2023:579, KS/2023:661  

Svar på interpellationer 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
 
att bordlägga ärendet.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Följande interpellationer har ställts och besvaras under nästkommande 
sammanträde:  

- Den stängda geriatriken, Viktoria Söderling (S), dnr. KS/2023:579 
- Tillitsbaserad styrning och politiskt ansvar, Viktoria Söderling (S), 

dnr. KS/2023:661 
 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut 
• Svar på interpellation - Den stängda geriatriken 
• Svar på interpellation - Tillitsbaserad styrning och politiskt ansvar 
• Inlämnade interpellationer 

 
 
 



Kommunfullmäktige 19 september 2023 
Redogörelse för individuella röster under omröstningar. 

§ 119 - Reviderade taxor på kommunens bad

 Den som vill att ärendet avgörs idag röstar ja 
 Den som vill återremittera ärendet röstar nej

Resultat 
Ja 28 
Nej 3 
Avstår 18 

Namn Röst 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Ja 
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
38 Kenneth Karlsson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
218 Peter Hansson (M) Ja 



   
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
1 Viktoria Söderling (S) Avstår 
2 Jonas Nyberg (S) Avstår 
3 Marie-Louise Rindå (S) Avstår 
4 Benny Larsson (S) Avstår 
5 Linda Friberg (S) Avstår 
6 Robin Falk (S) Avstår 
7 Matilda Svahn (S) Avstår 
12 Lars-Olof Färnström (S) Avstår 
14 Börje Wennberg (S) Avstår 
15 Margareta Magnusson (S) Avstår 
16 Gunnar Jansson (S) Avstår 
41 Alexander Karlsson (V) Avstår 
42 Agnetha Andersson (V) Avstår 
43 Lisbeth Piatos (V) Avstår 
201 Oskar Nilsson (S) Avstår 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Avstår 
203 Andrea Nyberg (S) Avstår 
204 Ulf Andersson (S) Avstår 
 
  



§ 119 - Reviderade taxor på kommunens bad 
 

 Den som vill bifalla Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar ja  
 Den som bifalla Jenny Lundströms (MP) andrahandsyrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 19 
Nej 3 
Avstår 27 
  

 

 Namn Röst 
1 Viktoria Söderling (S) Ja 
2 Jonas Nyberg (S) Ja 
3 Marie-Louise Rindå (S) Ja 
4 Benny Larsson (S) Ja 
5 Linda Friberg (S) Ja 
6 Robin Falk (S) Ja 
7 Matilda Svahn (S) Ja 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Ja 
12 Lars-Olof Färnström (S) Ja 
14 Börje Wennberg (S) Ja 
15 Margareta Magnusson (S) Ja 
16 Gunnar Jansson (S) Ja 
41 Alexander Karlsson (V) Ja 
42 Agnetha Andersson (V) Ja 
43 Lisbeth Piatos (V) Ja 
201 Oskar Nilsson (S) Ja 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Ja 
203 Andrea Nyberg (S) Ja 
204 Ulf Andersson (S) Ja 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
17 Joakim Larsson (SD) Avstår 
18 Klas Jakobsson (SD) Avstår 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Avstår 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Avstår 
21 Simon Brännström (SD) Avstår 
22 Patrik Johansson (SD) Avstår 
24 Bengt Asplund (SD) Avstår 
25 Jan Jansson (SD) Avstår 
26 Sara Sjödal (C) Avstår 



27 Yaqub Ahmed (C) Avstår 
28 Lotta Carlberg (C) Avstår 
29 Erik Kolm (C) Avstår 
30 Björn Hellstedt (C) Avstår 
31 Anna Ahlin (C) Avstår 
32 Filip Håkansson (C) Avstår 
33 Lars Lindgren (C) Avstår 
34 Emma Lokander (M) Avstår 
35 Daniel Blomstedt (M) Avstår 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Avstår 
37 Jessica Tindre Falk (M) Avstår 
38 Kenneth Karlsson (M) Avstår 
40 Carola Fredén (M) Avstår 
44 Elin Åkerlund (KD) Avstår 
45 Peter Zoné (KD) Avstår 
49 Sara Nordfors (L) Avstår 
210 Per Karlsson (SD) Avstår 
218 Peter Hansson (M) Avstår 
  



§ 119 - Reviderade taxor på kommunens bad 
 

 Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
 Den som bifalla Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 27 
Nej 19 
Avstår 3 
  

 

 Namn Röst 
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
38 Kenneth Karlsson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
218 Peter Hansson (M) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
4 Benny Larsson (S) Nej 



5 Linda Friberg (S) Nej 
6 Robin Falk (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
14 Börje Wennberg (S) Nej 
15 Margareta Magnusson (S) Nej 
16 Gunnar Jansson (S) Nej 
41 Alexander Karlsson (V) Nej 
42 Agnetha Andersson (V) Nej 
43 Lisbeth Piatos (V) Nej 
201 Oskar Nilsson (S) Nej 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
203 Andrea Nyberg (S) Nej 
204 Ulf Andersson (S) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Avstår 
47 Elmer Pollack (TList) Avstår 
48 Jenny Lundström (MP) Avstår 
  



§ 119 - Reviderade taxor på kommunens bad 
 

 Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
 Den som bifalla Mio Tastas Viktorssons (TList) avslagsyrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 27 
Nej 18 
Avstår 4 
  

 

 Namn Röst  
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
38 Kenneth Karlsson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
218 Peter Hansson (M) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
4 Benny Larsson (S) Nej 



5 Linda Friberg (S) Nej 
6 Robin Falk (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
16 Gunnar Jansson (S) Nej 
41 Alexander Karlsson (V) Nej 
43 Lisbeth Piatos (V) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Oskar Nilsson (S) Nej 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
203 Andrea Nyberg (S) Nej 
204 Ulf Andersson (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Avstår 
14 Börje Wennberg (S) Avstår 
15 Margareta Magnusson (S) Avstår 
42 Agnetha Andersson (V) Avstår 
 



Kommunfullmäktige 19 september 2023 
Redogörelse för individuella röster under omröstningar. 

§ 121 - Reviderade taxor kulturskolan

 Den som vill avslå Jenny Lundströms (MP) tilläggsyrkande röstar ja
 Den som vill bifalla Jenny Lundströms (MP) tilläggsyrkande röstar nej

Resultat 
Ja 27 
Nej 3 
Avstår 19 

Namn Röst 
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
38 Kenneth Karlsson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
218 Peter Hansson (M) Ja 



42 Agnetha Andersson (V) Nej 
43 Lisbeth Piatos (V) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
1 Viktoria Söderling (S) Avstår 
2 Jonas Nyberg (S) Avstår 
3 Marie-Louise Rindå (S) Avstår 
4 Benny Larsson (S) Avstår 
5 Linda Friberg (S) Avstår 
6 Robin Falk (S) Avstår 
7 Matilda Svahn (S) Avstår 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Avstår 
12 Lars-Olof Färnström (S) Avstår 
14 Börje Wennberg (S) Avstår 
15 Margareta Magnusson (S) Avstår 
16 Gunnar Jansson (S) Avstår 
41 Alexander Karlsson (V) Avstår 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Avstår 
47 Elmer Pollack (TList) Avstår 
201 Oskar Nilsson (S) Avstår 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Avstår 
203 Andrea Nyberg (S) Avstår 
204 Ulf Andersson (S) Avstår 
  



§ 121 - Reviderade taxor kulturskolan 
 

 Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja  
 Den som vill bifalla Viktoria Söderlings (S) yrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 27 
Nej 22 
  

 

 Namn Röst 
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
38 Kenneth Karlsson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
218 Peter Hansson (M) Ja 
1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
4 Benny Larsson (S) Nej 
5 Linda Friberg (S) Nej 



6 Robin Falk (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
14 Börje Wennberg (S) Nej 
15 Margareta Magnusson (S) Nej 
16 Gunnar Jansson (S) Nej 
41 Alexander Karlsson (V) Nej 
42 Agnetha Andersson (V) Nej 
43 Lisbeth Piatos (V) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Oskar Nilsson (S) Nej 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
203 Andrea Nyberg (S) Nej 
204 Ulf Andersson (S) Nej 
  



§ 121 - Reviderade taxor kulturskolan 
 

 Den som vill bifalla liggande förslag röstar ja 
 Den som vill bifalla Mio Tastas Viktorssons (TList) avslagsyrkande röstar nej 

 
Resultat 
Ja 27 
Nej 3 
Avstår 19 
  

 

 Namn Röst 
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
38 Kenneth Karlsson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
218 Peter Hansson (M) Ja 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
1 Viktoria Söderling (S) Avstår 



2 Jonas Nyberg (S) Avstår 
3 Marie-Louise Rindå (S) Avstår 
4 Benny Larsson (S) Avstår 
5 Linda Friberg (S) Avstår 
6 Robin Falk (S) Avstår 
7 Matilda Svahn (S) Avstår 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Avstår 
12 Lars-Olof Färnström (S) Avstår 
14 Börje Wennberg (S) Avstår 
15 Margareta Magnusson (S) Avstår 
16 Gunnar Jansson (S) Avstår 
41 Alexander Karlsson (V) Avstår 
42 Agnetha Andersson (V) Avstår 
43 Lisbeth Piatos (V) Avstår 
201 Oskar Nilsson (S) Avstår 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Avstår 
203 Andrea Nyberg (S) Avstår 
204 Ulf Andersson (S) Avstår 
 



Kommunfullmäktige 19 september 2023 
Redogörelse för individuella röster under omröstning. 

§ 122 - Kultur- och fritidsprogram för Tierps kommun

- Den som vill att ärendet avgörs idag röstar ja
- Den som vill att ärendet återremitteras röstar nej

Resultat 
Ja 27 
Nej 22 

Namn Röst 
17 Joakim Larsson (SD) Ja 
18 Klas Jakobsson (SD) Ja 
19 Maj-Louise Ljungmark (SD) Ja 
20 Lars-Ola Sandström (SD) Ja 
21 Simon Brännström (SD) Ja 
22 Patrik Johansson (SD) Ja 
24 Bengt Asplund (SD) Ja 
25 Jan Jansson (SD) Ja 
26 Sara Sjödal (C) Ja 
27 Yaqub Ahmed (C) Ja 
28 Lotta Carlberg (C) Ja 
29 Erik Kolm (C) Ja 
30 Björn Hellstedt (C) Ja 
31 Anna Ahlin (C) Ja 
32 Filip Håkansson (C) Ja 
33 Lars Lindgren (C) Ja 
34 Emma Lokander (M) Ja 
35 Daniel Blomstedt (M) Ja 
36 Lars-Göran Birkehorn-Karlsen (M) Ja 
37 Jessica Tindre Falk (M) Ja 
38 Kenneth Karlsson (M) Ja 
40 Carola Fredén (M) Ja 
44 Elin Åkerlund (KD) Ja 
45 Peter Zoné (KD) Ja 
49 Sara Nordfors (L) Ja 
210 Per Karlsson (SD) Ja 
218 Peter Hansson (M) Ja 



1 Viktoria Söderling (S) Nej 
2 Jonas Nyberg (S) Nej 
3 Marie-Louise Rindå (S) Nej 
4 Benny Larsson (S) Nej 
5 Linda Friberg (S) Nej 
6 Robin Falk (S) Nej 
7 Matilda Svahn (S) Nej 
10 Bengt-Olov Eriksson (S) Nej 
12 Lars-Olof Färnström (S) Nej 
14 Börje Wennberg (S) Nej 
15 Margareta Magnusson (S) Nej 
16 Gunnar Jansson (S) Nej 
42 Agnetha Andersson (V) Nej 
43 Lisbeth Piatos (V) Nej 
46 Mio Tastas Viktorsson (TList) Nej 
47 Elmer Pollack (TList) Nej 
48 Jenny Lundström (MP) Nej 
201 Oskar Nilsson (S) Nej 
202 Linus Sevefjord Törnkvist (S) Nej 
203 Andrea Nyberg (S) Nej 
204 Ulf Andersson (S) Nej 
222 Emmanuel Nzisabira (V) Nej 
 





September 2023 

Reservation KF 19/9 ärende 14: 

Om chockhöjning av avgifter för bad och simskola 

I beslutet kan man läsa under ekonomiska konsekvenser att ”höjningen kan innebära en 
ökad intäkt för kommunen men kan även innebära färre besökare vilket då påverkar 
intäkterna negativt”.  

Styret vågar alltså inte ens lova att deras taxehöjningar på bland annat simundervisning alls 
skulle innebära några ökade intäkter för kommunen, men väljer ändå att driva igenom dem 
som utav rent okynne. 

Vi reserverar oss mot beslutet. 

För Tierpslistans räkning 

Mio Tastas Viktorsson 
Elmer Pollack 





September 2023 

Reservation KF 19/9 ärende ”Reviderade taxor kulturskolan”: 

Om chockhöjning av avgifter för kulturskolan 
I beslutet kan man läsa under ekonomiska konsekvenser att ”höjningen kan innebära en ökad 
intäkt för kommunen men kan även innebära färre deltagare vilket då påverkar intäkterna 
negativt”. Styret vågar alltså inte ens lova att deras taxehöjningar alls skulle innebära några 
ökade intäkter för kommunen, men väljer ändå att driva igenom dem som utav rent okynne. 

Samtidigt som styret alltså utan säker vinning rycker instrument ur händer på kommunens barn 
och försämrar ekonomin för deras familjer envisas de med att köpa in ”konst” från 
proffskonstnärer för hundratusentals kronor via enprocentsregeln.  

Vi yrkade som enda parti emot höjningen i sin helhet och reserverar oss mot beslutet. 

För Tierpslistans räkning 

Mio Tastas Viktorsson 
Elmer Pollack 
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